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Bratislava privíta ďalšiu 

opernú megahviezdu

 Deviaty raz sa môžu malí 

študenti vo veku od 9 do 14 ro-

kov počas letných prázdnin 

vzdelávať na Detskej univerzi-

te Komenského, ktorú pre nich 

od roku 2003 pripravuje Diva-

dlo Aréna v spolupráci s Univer-

zitou Komenského. 

 Na imatrikulácii privítal deti 

rektor univerzity Karol Mičieta a 

riaditeľ Divadla Aréna Juraj Kuku-

ra. Indexy počas nej dostalo pri-

bližne 350 detí. Postupne im do 

nich budú zapisovať účasť na jed-

notlivých prednáškach, s ktorými 

za nimi prídu univerzitní profeso-

ri, docenti a vedeckí pracovníci. 

 Prednášok je deväť, s tou pr-

vou sa pred mladé obecenstvo po-

stavila samotná premiérka Ive-

ta Radičová, ktorá im vysvetľova-

la, prečo sa žije inak v Bratislave a 

inak na vidieku. Záverečná pred-

náška, spojená s promóciou, sa na 

rovnakom mieste uskutoční 31. 

augusta. 

(ld)

Detskú univerzitu navštívi počas leta 350 detí

Imatrikulácia v aule UK s riaditeľom Divadla Aréna Jurajom Kukurom a rektorom univerzity Karolom Mičietom.   foto BSK

Obmedzenia na Staromestskej 

potrvajú do konca týždňa
 Jeden jazdný pruh na Staro-

mestskej ulici v smere z centra 

mesta na Nový most bude až do 

17. júla uzatvorený. Dopravné 

obmedzenia súvisia s výkopový-

mi prácami a terénnymi úprava-

mi na svahu pod hradbami – re-

konštrukciou Esterházyho palá-

ca.

 Na objektoch areálu Eszterhá-

zyho paláca na Kapitulskej ulici 

prebiehajú stavebné úpravy. Palác 

bude mať štvorkrídlovú dispozíciu 

s nádvorím. Pod časťou pôdorysu 

južného a východného krídla a pod 

nádvorím budú štyri podzemné 

podlažia, v ktorých bude umiest-

nených 114 parkovacích miest. 

Objekt bude komunikačne napoje-

 Už o pár dní sa otvoria brány 

7. ročníka Viva Musica! Festiva-

lu, ktorý prinesie sedem večerov 

plných hudby elitných umelcov 

národnej a svetovej úrovne. 

 Po minuloročnom úspechu me-

xického tenoristu Ramóna Vargasa 

zavíta do Bratislavy ďalšia operná 

megahviezda - ruský barytonista 

Dmitri Hvorostovky, ktorý je mo-

mentálne jedným z najznámejších 

a najžiadanejších operných spe-

vákov vôbec. Punc výnimočnosti 

open air koncertu, ktorý sa usku-

toční 30. júla pred Euroveou, do-

dáva i fakt, že Dmitri Hvorostov-

sky vystúpi na Slovensku vôbec po 

prvý raz. 

(pk)

ný vjazdom a vstupom z Ka-

pitulskej ulice a vjazdom do 

podzemných garáží zo Staro-

mestskej ulice. 

 Napojenie na komunikač-

ný systém si vyžiadalo staveb-

né a dopravno-organizačné 

opatrenia na Staromestskej 

ulici. Tie spočívajú v rozší-

rení základného dopravného 

priestoru zbernej komuniká-

cie prechádzajúcej po Staro-

mestskej ulici. Výsledkom vý-

kopových prác pod hradbami 

tak bude odbočovací doprav-

ný pruh do garážovej časti re-

konštruovaného objektu.   

(sita)
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Júnové zastupiteľstvo 
Bratislavského 

samosprávneho kraja
KLIENTI ZARIADENÍ SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 

ZAPLATIA MESAČNE NAJVIAC 170 EUR

 Najviac 170 eur mesačne zapla-

tia za užívanie obytnej miestnosti 

klienti zariadení sociálnych služieb 

v pôsobnosti Bratislavského samo-

správneho kraja (BSK). Krajskí po-

slanci totiž na svojom poslednom 

,,zraze“ schválili zmeny všeobec-

ne záväzného nariadenia o bližších 

podmienkach poskytovania sociál-

nych služieb. Zmena sa najviac do-

tkne tých, ktorí bývajú samostatne 

v nadrozmerných bytoch s obyt-

nou plochou nad 37 štvorcových 

metrov. Takéto sa podľa informácií 

z tlačového oddelenia BSK nachá-

dzajú napríklad v Domove sociál-

nych služieb a zariadení pre senio-

rov v Rači.

 Tamojším klientom sa zdalo, že 

po poslednom zvýšení platili vzhľa-

dom na výšku svojich dôchodkov 

veľa. Požadovali preto, aby sa časť  

bytových  jednotiek preklasifi kova-

la na nájomné byty.

BSK PLÁNUJE ZRUŠIŤ 

SPOLOČNOSŤ DANUBE ARENA

 Zrušiť spoločnosť Danube Are-

na plánuje Bratislavský samospráv-

ny kraj (BSK), krajskí poslanci už 

na svojom poslednom stretnutí 

schválili návrh postupu.

 Vlani v apríli rozhodli o tom, že 

kraj nebude pokračovať s projek-

tom, týkajúcim sa výstavby multi-

funkčnej haly v Petržalke, predse-

du BSK Pavla Freša poverili, aby 

vysporiadal všetky zmluvné a práv-

ne vzťahy so spoločnosťami AIC a 

Parnhams Limited s cieľom maxi-

málnej ochrany práv a krajského 

majetku. Podľa Freša v nich ,,bežia“ 

kontroly, ktoré budú mať následky, 

zrušenie spoločnosti bude podľa 

neho krokom, ktorý župe umožní 

pokračovať s plánovaním výstavby 

národného futbalového štadióna.

 Výsledkom obchodných roko-

vaní bolo aj vysporiadanie spor-

ných vzťahov so spoločnosťami 

AIC a Parnhams Limited, čo malo 

vplyv na hospodárenie spoločností 

Danube Arena a 1. župná. Zatiaľ čo 

1. župná hospodárila vlani so stra-

tou 200 037,25 eura, strata Danube 

Areny sa vyšplhala na 629 671,36 

eura. 

(ld, sita)

Júnové zastupiteľstvo 
MČ Bratislava-Karlova Ves

KARLOVA VES HOSPODÁRILA 

VLANI S PREBYTKOM

 Karlova Ves hospodárila vla-

ni s prebytkom, ktorý sa vyšplhal k 

sume, rovnajúcej sa číslu 753 388 

eur, informoval prednosta tamoj-

šieho miestneho úradu Rastislav 

Velček. Presunú ho do rezervné-

ho fondu, z ktorého sa budú v bu-

dúcnosti hradiť napríklad výdav-

ky na nepredvídané okolnosti. Cel-

kové príjmy mestskej časti za rok 

2010 sú 9 345 083 eur, výdavky 8 

591 695.

SCHVÁLILI ROZPOČET FONDU 

ROZVOJA BÝVANIA NA TENTO ROK

 Poslanci schválili rozpočet 

Fondu rozvoja bývania na tento 

rok, v ktorom sú vyčlenené penia-

ze na opravy materských a základ-

ných škôl v mestskej časti. Ako in-

formoval Rastislav Velček, pred-

nosta tamojšieho miestneho úra-

du, položku Havárie pritom navý-

šili z osemtisíc na 38-tisíc eur. Časť 

peňazí zo spomínaného fondu vy-

členia tento rok napríklad aj na tre-

tiu fázu výmeny okien na Spojenej 

škole na Tilgnerovej ulici, ktorá by 

mala vyjsť na 59 150 eur.

KARLOVESKÚ ZÁTOKU 

ČAKÁ ÚZEMNÝ PLÁN ZÓNY

 Desaťtisíc eur pôjde na obsta-

ranie územného plánu zóny v lo-

kalite Karloveská zátoka, rozhod-

li o tom poslanci v Karlovej Vsi. 

Ako povedal prednosta tamojšieho 

miestneho úradu Rastislav Velček, 

je to nevyhnutný predpoklad na to, 

aby mohla mestská časť začať ko-

nanie o vyhlásení stavebnej uzá-

very v spomínaných miestach. Pe-

niaze vyčlenili z rezervného fondu, 

ďalším krokom bude verejná súťaž 

na obstarávateľa územno - pláno-

vacej dokumentácie. Návrh na vy-

hlásenie stavebnej uzávery v zóne 

Karloveská zátoka schválili karlo-

veskí poslanci ešte 14. júna. Spo-

ločnosť J&T Real Estate tam plá-

nuje postaviť osemposchodovú 

budovu s tým, že by malo ísť o uby-

tovňu pre športovcov. Obyvatelia 

aj aktivisti si myslia, že pôjde o by-

tový dom.

(sita)

mestskom koridore a ohroziť vod-

né zdroje. Podľa starostu Vladimíra 

Bajana však ide o informatívny ma-

teriál, ktorý vládu k ničomu neza-

väzuje. 

 V dôvodovej správe sa uvádza, 

že trasa ropovodu (má merať 81 

až 151 kilometrov a stáť od 70 do 

112 miliónov eur) by mala viesť cez 

takzvaný Karpatský alebo Mestský 

koridor. Pri využití toho druhého 

by prechádzal cez hlavné mesto a 

napojil sa v okolí obcí Jarovce – 

Kittsee alebo Petržalka – Kittsee. 

Mestský koridor počíta s defi nitív-

nym odklonom súčasnej trasy ro-

povodu Družba. 

Júnové zastupiteľstvo MČ Bratislava-Petržalka
BAJAN SA CHCE SÚSTREDIŤ 

NA TO, ČO MÔŽE OVPLYVNIŤ

 Petržalský starosta Vladimír 

Bajan (nezávislý) považuje projekt 

koľajovej trate z mestskej časti za 

zabudnutý pre toto obdobie, pove-

dal to na poslednom zasadnutí ta-

mojšieho zastupiteľstva. Dodal, že 

sa preto bude sústrediť na to, čo 

môže reálne ovplyvniť, konkrétne 

na terasy, parkovanie, garáže a ži-

votné prostredie. 

 Primátor hlavného mesta Mi-

lan Ftáčnik (nezávislý, s podpo-

rou SMER-SD) potom v Techno-

pole konštatoval, že Petržalka nie 

je odsunutá nabok, ako to niekto-

rí interpretovali. Vybudovanie ko-

ľajovej trate z Janíkovho dvora na 

Hlavnú stanicu je podľa neho jeden 

z projektov, ku ktorému sa sloven-

ská metropola, Bratislavský samo-

správny kraj a ministerstvo dopra-

vy zaviazali.

STAROSTA SI VIE PREDSTAVIŤ, ŽE BY KOĽAJOVÚ 

TRAŤ POSTAVILO KONZORCIUM SÚKROMNÍKOV

 Starosta Petržalky Vladimír Ba-

jan chce o veľkých investíciách v 

mestskej časti rokovať s primá-

torom hlavného mesta Milanom 

Ftáčnikom. Prehodnotiť investície 

ako Južné Mesto, Kapitulské polia 

alebo Petržalka City by chcel v sú-

vislosti s plánovaným riešením do-

pravy v Bratislave. Na spomínané 

investície sa totiž podľa neho ,,na-

balí“ obrovská stavebná činnosť, 

prisťahujú sa tisícky nových ľudí. 

A to podľa Bajana bez toho, „aby 

sme sa bavili, ako ich prepravíme 

na druhú stranu Dunaja a naopak.“ 

 Starosta nevylúčil ani možnosť, 

že by koľajovú trať z Petržalky po-

stavilo konzorcium súkromných 

investorov v spolupráci s mestom. 

„Akékoľvek riešenie, ktoré pomô-

že tunajšej doprave, je dobré, čiže, 

keď sa vymyslí model, ktorý bude 

veci posúvať dopredu, ja budem 

všetkými desiatimi za,“ konštato-

val s tým, že dopravná situácia sa 

stáva neúnosnou. Za najvyťaženej-

ší most označil Prístavný, veľmi by 

podľa neho pomohol šiesty.

PETRŽALKA ,,CHCE“ BYŤ PRI PLÁNOVANÍ TRÁS 

ROPOVODU BRATISLAVA – SCHWECHAT

 Petržalka nechce byť vylúče-

ná z rokovaní o plánovaní trás ro-

povodu Bratislava – Schwechat, 

prostredníctvom poslancov pre-

to protestuje proti spôsobu prípra-

vy na prepojenie ropovodu Družba 

s rafi nériou Schwechat. Tí okrem 

toho vyzvali vedenie hlavného 

mesta, aby pri rokovaniach s Vlá-

dou SR spolupracovalo s dotknutý-

mi mestskými časťami. 

 Návrh poslankyne Eleny Päto-

prstej, že Petržalka nesúhlasí s na-

vrhovanými alternatívnymi tra-

sami spomínaného ropovodu, jej 

kolegovia neschválili. Podľa dô-

vodovej správy by mohli prechá-

dzať územím mestskej časti v tzv. 

BAJAN BUDE DOSTÁVAŤ, 

KOĽKO DOSTÁVAL - 4 154 EUR

 Petržalskí poslanci rozhodova-

li na svojom poslednom stretnutí 

aj o výške platu starostu Vladimí-

ra Bajana, nechali mu pritom ten, 

ktorý dostával - 4 154 eur. Schváli-

li mu ho ešte vlani v decembri, a je 

to minimálny možný plat 2 967,09 

eura, ktorý môže dostávať, navýše-

ný o štyridsať percent. Tentoraz o 

tom rozhodovali preto, že prvého 

júna vstúpila do platnosti novela 

zákona o právnom postavení a pla-

tových pomeroch starostov obcí a 

primátorov miest. 

(sita)

Júnové zastupiteľstvo MČ Bratislava-Ružinov
BEZDOMOVCOV V OKOLÍ 

BUDÚCNOSTI VRAJ UBUDLO

 Neprispôsobiví občania už ma-

mičky s deťmi v okolí obchodného 

domu Budúcnosť neobťažujú, vy-

plynulo zo správy o situácii, ktorú 

vypracoval riaditeľ Obvodného od-

delenia Policajného zboru Ružinov 

a veliteľ Okrskovej stanice Mest-

skej polície v rovnakej mestskej 

časti. Hliadky tam kvôli viacerým 

sťažnostiam zo strany obyvateľov 

posilnila mestská aj štátna polí-

cia, podľa poslankyne Eulálie Ižo-

vej je cítiť, že bezdomovcov v loka-

lite ubudlo.

PEKÁR BUDE MESAČNE 

DOSTÁVAŤ O 55 EUR MENEJ

 Ružinovský starosta Dušan Pe-

kár (KDH) bude po novom dostá-

vať 2 945 eur mesačne, na posled-

nom zastupiteľstve o tom rozhod-

li miestni poslanci. Doteraz ,,bral“ 

3 000 eur, plat mu kolegovia upra-

vovali podľa zákona o právnom po-

stavení a platových pomeroch sta-

rostov obcí a primátorov miest. 

(sita)

O šéfoch mestských 

organizácií nehlaso-

vali

 Primátor Milan Ftáčnik, po 

miestami búrlivej diskusii, napo-

kon stiahol z rokovania materi-

ál o vymenovaní a odvolaní riadi-

teľov štyroch mestských organizá-

cií: Správa telovýchovných a rekre-

ačných zariadení (STaRZ), Paming, 

MARIANUM - pohrebníctvo mes-

ta Bratislavy a Generálny investor 

Bratislavy. Riaditeľa STaRZ-u Jo-

zefa Chynoranského mal nahradiť 

Jozef Pukalovič, Pamingu mal na-

miesto Jozefa Hrabinu šéfovať Má-

rio Schwab a v pohrebníctve Ma-

rianum mal Miloslava Hrádeka vy-

meniť Mário Partl. Na čelo GIB-u 

bola navrhnutá Dana Zálešáková, 

ktorá už niekoľko mesiacov vedie 

organizáciu.

 Viacerí poslanci (napríklad Ján 

Budaj, Oliver Kríž) kritizovali, že 

sa posty neobsadzujú výberovým 

konaním, a že o navrhnutých kan-

didátoch a ich zámeroch nemajú 

dostatočné informácie. Mariáno-

vi Greksovi (SaS) chýbali dôvody, 

prečo by doterajší riaditelia mali 

byť odvolaní. Naopak, odvolávať a 

menovať nových šéfov v zastupi-

teľstve chcel Ivo Nesrovnal (SDKÚ

-DS), podľa ktorého, aby podniky 

netrpeli bezvládím, by sa mali veci 

riešiť čo najskôr.

 Primátora Ftáčnika, ktorý ná-

vrh predložil po rokovaní s posla-

neckými klubmi prekvapilo, že to, 

čo predtým poslanci presadzovali, 

teraz niektorí spochybnili. Návrh 

preto stiahol, „aby to nebolo vní-

mané ako politický obchod“. Od 

septembra budú podľa neho výbe-

rové konania samozrejmosťou. 

Mesto podľa 

primátora vlani 

hospodárilo veľmi zle

 Mesto za rok 2010 hospodári-

lo s celkovým prebytkom 4,4 milió-

na eur. Poslanci schválili Záverečný 

účet za rok 2010 bez výhrad. Schod-

kom skončili bežný aj kapitálo-

vý rozpočet, naopak fi nančné ope-

rácie, skončili v pluse. Bez nich by 

hospodárenie mesta skončilo v mí-

nuse 18,5 milióna eur. Minuloroč-

né výsledky hospodárenia ovplyv-

nila hospodárska kríza. „Opticky 

sme skončili v pluse, ale hospodári-

li sme veľmi, veľmi zle,“ uviedol pri-

mátor Milan Ftáčnik. Napriek vyká-

zanému prebytku bola vlani fi nanč-

ná situácia mesta nepriaznivá a pre-

javila sa poklesom príjmov. Výrazný 

pokles bol zaznamenaný pri dani z 

príjmov fyzických osôb, kde hlavné 

mesto dostalo iba 82 percent z ob-

jemu tejto dane oproti roku 2009. 

Výpadok na dani z príjmov v po-

rovnaní s rokom 2009 predstavoval 

takmer 16 miliónov eur. V oblas-

ti kapitálových príjmov boli výraz-

ne nadhodnotené plánované príj-

my z predaja majetku  - naplánova-

ný bol predaj za 46 miliónov eur, re-

álne boli príjmy na úrovni 19 milió-

nov eur. Mesto podľa primátora re-

agovalo na krízu presunom peňazí z 

Rezervného fondu a z Fondu rozvo-

ja bývania. Pomohla aj šesťmilióno-

vá dotácia od štátu.

(rm)
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Z júnového rokovania 
Mestského zastupiteľstva Bratislavy

 Takmer 14 hodín trvalo vo štvrtok 30. júna posledné zasadnutie Mestského zastupiteľstva Bratislavy. Ani to však nestačilo na prerokova-

nie všetkých naplánovaných 80 bodov programu. Poslanci schválili viaceré dôležité materiály - záverečný účet mesta za minulý rok, zachova-

nie PKO i realizáciu Nosného systému integrovanej mestskej hromadnej dopravy. Zaoberali sa tiež zmenami v územnom pláne, platom primá-

tora a podporili pomenovanie nových ulíc v hlavnom meste.   

Budaja  za 

viceprimátora 

opäť nezvolili

 Mestské zastupiteľstvo nezvoli-

lo Jána Budaja (Zmena zdola, DÚ, 

DS) za námestníka primátora. Ná-

vrh opätovne predložil primátor 

Milan Ftáčnik (nezávislý). Ján Bu-

daj získal v tajnej voľbe 21 hlasov, 

zo 44 odovzdaných. Dvadsaťtri 

hlasov bolo neplatných. Na zvole-

nie mu tak chýbali 2 hlasy, rovnako 

ako začiatkom júna. 

 „Je mi ľúto, že sme takto uzav-

reli voľby námestníka“, reagoval po 

hlasovaní primátor Ftáčnik, ktorý 

je presvedčený, že trojica námest-

níkov mala byť rozdelená tak, že 

dve námestníčky by boli za koalič-

né strany a jeden za nekoaličných 

poslancov. 

Plat primátora 

klesne o 10 percent

 Mesačný plat primátora Brati-

slavy Milana Ftáčnika je po novom 

4 405 eur. Rozhodli o tom jedno-

myseľne 36 mestskí poslanci. Ide o 

zníženie o 10 percent. Primátor je 

podľa zákona zaradený do deviatej 

platovej skupiny podľa počtu oby-

vateľov obce (nad 100 000 obyva-

teľov). Minimálny plat primátora je 

tak 3,58-násobok priemernej mzdy 

v národnom hospodárstve - 2 754 

eur mesačne. Mestské zastupiteľ-

stvo môže primátorov plat zvýšiť 

o 70 percent, bratislavský mestský 

parlament odsúhlasil 60-percenté 

navýšenie. Doteraz bol plat Milana 

Ftáčnika 4 897 eur. 

Námestníčky majú 

svoje kompetencie 

 Mestský parlament odsúhlasil 

okruhy právomocí prvej námest-

níčky primátora Viery Kimerlingo-

vej (KDH) a námestníčky Petry Na-

gyovej-Džerengovej (Most-Híd).  

 Viera Kimerlingová bude v čase 

prítomnosti primátora metodic-

ky usmerňovať: hospodársky roz-

voj a fi nancovanie mesta, regionál-

nu spoluprácu a vzťahy so zahrani-

čím, školstvo, kultúru a šport, ces-

tovný ruch a hospodárenie s majet-

kom mesta.

 Petra Nagyová-Džerengová 

bude mať v čase prítomnosti pri-

mátora vo svojej agende: sociál-

ne veci, zdravotníctvo, koncepciu 

a stratégiu územného rozvoja a ar-

chitektúry, územné konanie a sta-

vebný poriadok, životné prostredie 

a regionálnu  spoluprácu a vzťahy 

so zahraničím v oblastiach vyme-

dzených primátorom.

(rm)

MESTSKÍ POSLANCI PODPORILI 

ZACHOVANIE PKO

 Mestské zastupiteľstvo podpo-

rilo zachovanie celého Parku kul-

túry a oddychu (PKO). V schvále-

nom uznesení, ktoré predložil Ivo 

Nesrovnal, žiadajú primátora, aby 

zabezpečil uvedenie PKO do verej-

nej prevádzky v súlade s jeho vyu-

žívaním do decembra 2010 na zá-

klade dohody s vlastníkom po-

zemku, spoločnosťou Henbury 

Development, o vecnom breme-

ne. V prípade, že nedôjde k doho-

de, má primátor podať určovaciu 

žalobu na vysporiadanie vlastníc-

kych vzťahov. Mestské zastupiteľ-

stvo podľa prijatého uznesenia sú-

hlasí s vyhlásením stavebnej uzá-

very v území po dobu obstarávania 

územného plánu zóny až do jeho 

prijatia s cieľom zaregulovať úze-

mie z hľadiska verejného záujmu. 

V rokovaniach s vlastníkom po-

zemku pod PKO (fi rmou Henbury 

Development) zastupiteľstvo žia-

da primátora, aby  rokoval z pozí-

cie neplatnosti zmluvy o spoluprá-

ci uzavretej bývalým primátorom 

Andrejom Ďurkovským, v zmysle 

právnej analýzy, ktorú vypracovala 

právnická kancelária AK Babiako-

vá&Wilfl ing. Poslanci ďalej žiada-

jú primátora, aby navrhol zámenu 

pozemkov v areáli PKO s pozem-

kami mimo dotknutého územia a 

aby neuzatváral s investorom žiad-

nu dohodu o tomto území pred 

predložením projektu zástavby na 

nábreží zo strany fi rmy, na vyjadre-

nie zastupiteľstva.

 Primátor chce investorovi po-

núknuť na výmenu pozemky pri 

Výskumnom ústave vodného hos-

podárstva, ktoré patria štátu. O 

tomto návrhu už hovoril aj s pre-

miérkou Ivetou Radičovou. 

 V diskusii sa viacerí poslan-

ci vyjadrili, že investorovi už po 

jeho konaní nedôverujú. Zároveň 

sa zhodli, že mesto robí investorovi 

príliš veľa ústretových krokov. Pri-

mátor Ftáčnik po hlasovaní poďa-

koval všetkým, ktorí sa zúčastnili 

na verejnej diskusii o PKO. V roz-

prave vystúpili aj viacerí občania. 

Za schválenie uznesenia hlasovalo 

31 poslancov, piati sa zdržali. 

Jedným z nich bol aj  Peter Ha-
nulík (SMER-SD), ktorý o svo-

jich dôvodoch pre Bratislavský 

kuriér povedal:

 „Mne sa páčil ten pôvodný ná-

vrh s tým, že PKO nahradí nová 

budova, samozrejme takého isté-

ho významu, s  kultúrnou aj špor-

tovou časťou, v nejakom novom 

komplexe. Táto stará budova pre 

mňa symbolizuje naozaj ako keby 

sme ju chceli doviesť do stavu, aby 

sa rozsypala, spadla a potom sa 

tam už postaví niečo bez kontro-

ly. Videl som takú architektonic-

kú štúdiu, už v minulom volebnom 

období, a tá spĺňala moje predstavy 

ako by to malo vyzerať“.

Aké riešenie vidíte do budúcnos-

ti v súvislosti s PKO a dunajským 

nábrežím?

 „Neviem, či naozaj PKO až tak 

veľmi rezonuje vo verejnosti, ako 

sa to opisuje. Stále mám dojem, že 

máme ďaleko väčšie problémy ako 

PKO. Pritom nejde mi o zachova-

nie samotnej budovy PKO, ale ako 

o myšlienku PKO v  tej lokalite, o 

tú mi ide. Samozrejme, že sa mi to 

páči, strávil som tam aj ja tie taneč-

né, dokonca detstvo. A myslím si, 

že by tam PKO, ale v nejakej novej 

podobe malo byť“.

Schválené uznesenie naopak pri-

vítala aktivistka Ľubica Trubí-
niová:

 „Som  šťastná, že zastupiteľ-

stvo sa skutočne veľmi jednoznač-

ne postavilo za zachovanie PKO. 

Konečne, po tých predchádzajú-

cich frustrujúcich rokoch, sme te-

raz konečne prvý raz pocítili, že 

tu máme zastupiteľstvo aj vedenie 

mesta, ktorí počúvajú a zohľadňu-

jú názor verejnosti“. 

Neobávate sa, že mesto súdne 

spory ohľadom PKO prehrá a 

utrpí škodu?  

 „Myslím si, že pravda je na na-

šej strane, na strane Bratislavčanov 

a Bratislavy. Investorovi niet dô-

vodu ustupovať. Mesto musí zau-

jať veľmi korektný a jasný postoj, 

že sú tu hodnoty, ktoré majú svo-

ju cenu a treba ich zachovať. Mesto 

musí urobiť všetko preto, aby ich 

zachovalo. Verím, že súdy rozhod-

nú spravodlivo“.

MESTO ZAČNE S OBSTARÁVANÍM NOVÉHO 

ÚZEMNÉHO PLÁNU BRATISLAVY

 Primátor Bratislavy má bezod-

kladne začať proces obstarávania 

nového Územného plánu hlavné-

ho mesta. Rozhodli o tom poslan-

ci po vyše dvojhodinovej diskusii 

o zmenách v súčasnosti platnom 

územnom pláne. Zároveň, z navr-

hovaných zmien v samostatných 

hlasovaniach vypustili viaceré lo-

kality - napríklad PKO, kde sa na-

vrhovala možnosť zvýšenia inten-

zity výstavby, dve lokality na Ka-

zanskej ulici vo Vrakuni či lokali-

ty Staré Grunty a Mlynská dolina 

v katastrálnom území Karlovej Vsi. 

Naopak, viaceré zmeny v druhých 

zmenách a doplnkoch územného 

plánu by mali zostať. Ide o lokali-

ty Letisko–Cargo - štvrtý kvadrant, 

areál Artmedie v Petržalke, lokali-

tu Lamačská Brána v západnej čas-

ti mesta či zónu Chalúpkova v Sta-

rom Meste. Primátor má do sep-

tembra zabezpečiť spracovanie ná-

vrhu Územného plánu Bratislavy, 

zmeny a doplnky 02 s premietnu-

tím schválených zmien, jeho prero-

kovanie v zmysle príslušných práv-

nych predpisov a predloženie na 

rokovanie mestského zastupiteľ-

stva.

 Martin Borguľa (SMER-SD) 

odporúčal, aby sa navrhovanými 

zmenami zastupiteľstvo nezaobe-

ralo.  Dušan Pekár (KDH) povedal, 

že viaceré navrhované zmeny sta-

bilizujú mesto a niektoré poskytu-

jú nové rozvojové plochy. 

Ako hodnotí navrhované zmeny 

v územnom pláne a aký postup 

presadzoval v mestskom parla-

mente Sven Šovčík (SDKÚ

-DS)?

 „Predovšetkým som navrhol 

mestskému zastupiteľstvu návrh 

uznesenia, ktorým by sme primá-

tora zaviazali zahájiť obstarávanie 

a predloženie na rokovanie mest-

ského zastupiteľstva nového kva-

litného územného plánu, ktorý by 

nevyžadoval stálu opravu vo for-

me zmien a doplnkov, ktoré vždy 

predstavujú riziko neprimeraného 

politického zasahovania do územ-

ného plánovania.

 Podľa môjho názoru totiž v 

predloženom návrhu zmien a do-

plnkov územného plánu neboli 

zohľadnené ani všetky vecné pri-

pomienky zo strany mestskej čas-

ti Bratislava - Staré Mesto a na dru-

hej strane, boli zaradené také, kto-

ré sme ani nežiadali. Ak bolo cie-

ľom materiálu zlepšiť kvalitu tohto 

strategického materiálu so zrete-

ľom na jeho primárnu funkciu – 

to znamená efektívneho a účinné-

ho nástroja územnej politiky mes-

ta v procese územného plánovania, 

tak sme tento cieľ nedosiahli. Pred-

ložený materiál nedokáže elimino-

vať ani následné aktualizácie, kto-

ré vzhľadom na avízo o príprave 

ďalších zmien a doplnkom možno 

očakávať.

 Návrhy zmien a doplnkov 

územného plánu podľa mňa pred-

stavujú zradný mix. Nakoľko mno-

hé zmeny sú potrebné. Obsahujú 

napríklad viac ako 20 zmien zo sta-

vebných pozemkov na zeleň (napr. 

v Ružinove 7x, Karlovej Vsi 5x, Sta-

rom Meste 2x, atď.). Viac ako 10 

zmien, kde sa obmedzuje výstav-

ba a rozvojové územia, sa menia 

na stabilizované územia (napr. Sta-

ré Mesto 3x, Ružinov 2x, atď.). Vy-

značujú sa ochranné pásma histo-

rických, kultúrnych alebo prírod-

ných pamiatok na viac ako 20 lo-

kalitách.  V doprave sa mení „Nultý 

okruh“ na diaľnicu D4, bez čoho by 

bol problém s jej výstavbou, a tak 

isto defi nuje novú rýchlostnú cestu 

R7 a ďalšie dopravné stavby, mimo-

úrovňové križovatky, nosný dopra-

ný systém a jeho stanice – spolu 29 

zmien. Obsahuje viac ako 30 opráv 

technických chýb a nedostatkov v 

pôvodnom územnom pláne. Do-

mnievam sa teda, že zvolený po-

stup môže ohroziť tieto veľmi po-

trebné zmeny v územnom pláne.“

MESTO PODPORUJE BUDOVANIE 

CYKLOTRÁS A CYKLOSTOJANOV

 Poslanci hlavného mesta Bra-

tislavy jednomyseľne schválili ďal-

šie zmeny v tohtoročnom rozpoč-

te. Zmeny sa týkajú aj prostried-

kov na budovanie cyklotrás. Zvy-

šovanie podielu cyklistickej do-

pravy v meste bolo schválené aj v 

Pláne hospodárskeho a sociálneho 

rozvoja hlavného mesta a v Progra-

mových cieľoch Bratislavy na roky 

2011 až 2014. V roku 2011 sa na-

vrhujú vybudovať cyklistické trasy: 

Viedenská cesta, Jantárová cesta 

(Starý most – Bosáková), Rusovská 

cesta (priechod), Eurovea – Košic-

ká a Historický okruh. Súčasťou in-

vestície je aj zabezpečenie  nových 

cyklostojanov.  

(rm)

Mestská knižnica v Bratislave

oznamuje zámer prenajať

na základe obchodnej verejnej súťaže

nehnuteľný majetok 

vo vlastníctve hlavného

mesta SR Bratislavy zverený  

do správy MKB, a to:

- nebytové priestory na ulici Kapucínska 

1 a 3

- nebytové priestory na ulici Klariská 16

Podmienky obchodnej verejnej súťaže sú 

zverejnené na internetovej stránke: 

www.mestskakniznica.sk a k nahliadnutiu 

na úradnej tabuli na Klariskej 16, Bratislava.
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Pribudne nové 

námestie, nábrežie 

a ulice
 

 Mestskí parlament schválil 

názvy viacerých nových ulíc, ná-

mestí i časti  dunajského nábrežia. 

Najviac ulíc pribudne od 1. augus-

ta v Rusovciach. V lokalite Piesko-

vý hon ide o osem nových ulíc (Au-

réliova, Attidova, Dolichénska, Do-

miciánova, Firmova, Kananefatská, 

Severovcov a Valentiniánova) a v 

lokalite Tehelný hon tri (Jána De-

kana, Radoslava Hošeka, Ľudmi-

ly Kraskovskej). V dúbravskej loka-

lite Brižite - sever bude nová ulica 

Martina Granca, v lokalite Pri kríži 

Kristy Bendovej a v lokalite Kajerka 

ulica s rovnakým názvom. V Dúb-

ravke príde aj k zmene doterajšieho 

názvu ulice K Horárskej studni na 

ulicu K Horánskej studni.

 Časť dunajského nábrežia po-

zdĺž Karloveského ramena ponesie 

meno bývalého dlhoročného telo-

výchovného funkcionára Ľubomíra 

Kadnára. V Lamači -  medzi križo-

vatkou Lamačská cesta - Harmin-

cova a ulicou Pod Zečákom pri-

budne ulica Valentína Matrku. V 

Novom Meste pribudnú dve nové 

ulice - v lokalite urbanistický ob-

vod Medika, prepojenie medzi Vaj-

norskou a Rožňavskou - Nová Rož-

ňavská a v lokalite Stráže - Lopú-

chová ulica. V Ružinove - v lokalite 

Eurovea pomenujú novovzniknu-

té námestie ohraničené zo severnej 

strany Pribinovou, z južnej strany 

nábrežím a zo západnej a východ-

nej strany budovami Eurovea  - Ná-

mestím Milana Rastislava Štefá-

nika. Vo Vajnoroch sa časť Toma-

novej ulice zmení na ulicu Františ-

ka Feketeho a časť ulice Pri mlyne 

na ulicu Za humnami. Vo Vraku-

ni časť Priehradnej ulice premenu-

jú na Modricovú. V Záhorskej Bys-

trici  pribudne Kučovanická ulica 

a časť ulice Československých tan-

kistov sa zmení na ulicu Svätého 

Pia X. a na Námestie sv. Floriána.

(rm)

Cestovné v MHD sa zvýši od 1. augusta
Cena lístkov sa neupravovala od roku 2004

 Cestovné v bratislavskej mest-
skej hromadnej doprave (MHD) 
sa zvýši od 1. augusta, neupravo-
valo sa od roku 2004. Väčšiu zá-
ťaž pritom pocítia príležitost-
ní (jednorazoví) cestujúci, men-
šiu tí, ktorí MHD využívajú viac. 
Zvýšenie cestovného najmenej 
doľahne na tých, ktorí si zvyknú 
kupovať celosieťový predplatný 
cestovný lístok (PCL), zvýhodne-
ní budú aj majitelia Bratislavskej 
mestskej karty, s ktorou si PCL 
môžu kúpiť s desaťpercentnou 
zľavou. 
 Primátor Milan Ftáčnik po-
važuje zvyšovanie cestovného za 

ekonomicky nevyhnutné, hlav-
né mesto pritom podľa neho ne-
chce ísť cestou znižovania výko-
nov, čo v praxi znamená rušenie 
vybraných liniek. ,,Škrtanie li-
niek je nesystémový krok, ľudia 
chcú radšej platiť viac,“ povedal. 
S návrhom na zvýšenie cestovné-
ho prišiel Dopravný podnik Bra-
tislava (DPB) ešte v predchádza-
júcom volebnom období, nákla-
dy sa mu totiž zvýšili o 17,8 per-
centa. Zvýšila sa cena nafty, ply-
nu, daň z pridanej hodnoty, aj 
cestná daň. Vlani sa strata podni-
ku ,,vyšplhala“ na 6,8 milióna eur, 
tá tohtoročná sa podľa Ftáčnika 

môže ,,zastaviť“ až niekde pri de-
siatich miliónoch. 
 Ďalšou z augustových zmien 
bude zrušenie pásiem, pre tých, 
ktorí budú mať v tom čase stá-
le platný PCL na to prvé alebo 
druhé, to však až do skončenia 
platnosti ich električeniek platiť 
nebude. Výška pokút sa má aj po 
novom odvíjať od ceny základ-
ného jednorazového cestovného 
lístka, ktorým je ten 15-minútový 
(od 1. augusta bude stáť 70 cen-
tov). 
 Dopravný podnik musí byť 
podľa primátora schopný ušetriť 
aj znížením počtu pracovných 

miest a zmrazením odmien svoj-
mu manažmentu. Odhaduje, že 
budúci rok získa 7,3 až osem mi-
liónov eur, vďaka ktorým bude 
môcť hospodáriť vyrovnane.
 Vedenie hlavného mes-
ta okrem toho uvažuje o každo-
ročnej valorizácii cien predplat-
ných cestovných lístkov o infl á-
ciu, mestskí poslanci zase poža-
dujú, aby si DPB nechal externou 
fi rmou vypracovať plán doprav-
nej obslužnosti Bratislavy. Na zá-
klade toho by sa mal potom sna-
žiť optimalizovať svoje výkony. 

(ld)

Nové ceny jednorazo-
vých cestovných lístkov:
15 - minútový cestovný lístok: od 

1. augusta bude stáť 70 centov, 

teraz stojí 50

Hodinový cestovný lístok: 

po novom bude stáť 90 centov 

(teraz 70)

SMS lístok: 1 euro (teraz 80 cen-

tov)

Nové ceny predplatných 
cestovných lístkov:
30 – dňová električenka celosieťo-

vá (pásma sa zrušia): od 1. augusta 

bude stáť 25 eur, teraz stojí 23,90

Štvrťročná električenka celosieťo-

vá: po novom bude stáť 66 eur (te-

raz 63,07)

Celoročná električenka celosieťo-

vá: 250 eur (teraz 239)

Iné:

Turistický cestovný lístok (na 24 

hodín): od 1. augusta vyjde na 4,50 

eura, teraz stojí 3,50

Poznámka: Majitelia Brati-

slavskej mestskej karty si pred-

platný cestovný lístok môžu kú-

piť s desaťpercentnou zľavou.

Vo vybraných autobusoch a 

električkách pribúdajú nové 

LCD a LED monitory
 Vo vybraných autobusoch a 

električkách bratislavskej mest-

skej hromadnej dopravy pribú-

dajú nové LCD a LED monito-

ry. Prostredníctvom ktorých sa 

cestujúcim prihovára nová, ne-

terestriálna televízia See & Go, 

ktorá chce byť interaktívnou a 

náučno – populárnou formou 

vzdelávať a zabávať cestujúcu ve-

rejnosť, najmä v oblasti život-

ného prostredia. Ako informo-

vala Dominika Pastoreková zo 

spoločnosti Bigmedia, See & Go 

nemá akýkoľvek vplyv na cenu 

cestovného. V priebehu júna na-

inštalovali prvých sto LED moni-

torov, do konca roka plánujú ďal-

ších osemdesiat. 

 Televízia See & Go plánuje 

prinášať aj spravodajstvo, infor-

mácie z kultúry, športu a o po-

časí. Projekt sa bude od septem-

bra fi nancovať výhradne z preda-

ja reklamy, podľa Pastorekovej sa 

k príjmom z nej dostane aj Do-

pravný podnik Bratislava. 

(sita)

Od júla do septembra sa 

k Neziderskému jazeru 

dostanete aj autobusom
 Novú letnú linku do Rakúska 

spúšťa v júli spoločnosť Slovak 

Lines v spolupráci so spoločnos-

ťou OBB Postbus. 

 Autobusová linka na tra-

se Bratislava – Parndorf – Neu-

siedl am See – Podersdorf bude 

premávať od 2. júla do 4. septem-

bra (5x denne v obidvoch sme-

roch). Autobusy budú odchá-

dzať v dvojhodinových interva-

loch z nástupišťa č. 13 na Auto-

busovej stanici na Mlynských ni-

vách. Prvý spoj vyrazí z Bratisla-

vy o 8.20 h.

 Prvou zastávkou na úze-

mí Rakúska bude outletové cen-

trum v Parndorfe, odkiaľ budú 

autobusy pokračovať do Neu-

siedl am See. Neďaleko zastávky 

„Bahnhof“ je veľká požičovňa bi-

cyklov a viaceré cyklotrasy, v ob-

lasti okolo zastávky „Hauptpla-

tz“ sa zase dajú ochutnať vína z 

burgenlandskej oblasti. V Poder-

sdorfe sa možno zastaviť na plá-

žovom kúpalisku alebo si vyskú-

šať Nordic Walking.

(sita)
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Dajte vysvedčenie 

bratislavským 

starostom 
 

 Ak sledujete dianie v mest-

skej časti, v ktorej žijete, po-

tom máte určite názor na sta-

rostu/starostku na jej čele. Ste 

spokojní s ich odvedenou prá-

cou? Akou známkou by ste ich 

ohodnotili?

 Je niečo, za čo by ste ich 

pochválili, čo sa im v obdo-

bí po vlaňajších komunálnych 

voľbách podarilo? A čo by ste 

im, naopak, vytkli? Vaše reak-

cie očakávame na e-mailovej 

adrese redakcia@bakurier.sk 

(do 18. augusta), tie najzaují-

mavejšie uverejníme v najbliž-

šom čísle Bratislavského ku-

riéra, ktorý po prázdninovej 

prestávke vyjde 22. augusta. 

Poslanci podporili 

Nosný systém integ-

rovanej dopravy

 Mestskí poslanci podporili rea-

lizáciu Nosného systému integro-

vanej mestskej hromadnej dopra-

vy. Do roku 2015 by sa tak mal re-

alizovať projekt železničného úse-

ku Bratislava - Predmestie – stani-

ca Filiálka, projekt siedmich pre-

stupových terminálov integrova-

nej dopravy na území mesta a pro-

jekt koľajovej dráhy Hlavná stani-

ca – Janíkov dvor, prvá etapa Ša-

fárikovo námestie – Bosákova vrá-

tane rekonštrukcie Starého mos-

ta v duálnom rozchode. Projekty 

majú byť fi nancované z fi nančných 

zdrojov programovacieho obdo-

bia EÚ 2007 až 2013 z Operačného 

programu Doprava. 

 Podľa Iva Nesrovnala sú pro-

jekty nepripravené a mesto by si 

nemalo maľovať „vzdušné zám-

ky“. „Petržalský projekt nie je pri-

pravený, mesto na to nemá penia-

ze, ani nevieme, odkiaľ ich zoženie-

me“, uviedol. Primátor argumento-

val, že projekty sú pripravené a na-

šla sa zhoda medzi štátom, krajom 

a mestom. 

 Poslanci tiež schválili prípra-

vu ďalších stupňov projektovej do-

kumentácie Koľajovej dráhy Hlav-

ná stanica - Janíkov dvor, prvej eta-

py Šafárikovo námestie – Bosáko-

va, prípravu projektovej dokumen-

tácie etapy Janíkov dvor – Bosáko-

va a etapy Štúrova – Hlavná stani-

ca. Poslanci tiež žiadajú primáto-

ra presadzovať zaradenie možnos-

ti fi nancovania výstavby a rekon-

štrukcie električkových tratí z eu-

rópskych fondov do operačných 

programov na obdobie rokov 2014 

až 2020. Primátor má tiež vyvinúť 

maximálne úsilie, aby trať v úse-

ku Chorvátske rameno – Janíkov 

Dvor bola bezbariérová, odhluč-

nená a bezkolízna. Poslanci schvá-

lili aj prípravu štúdie realizovateľ-

nosti „Rozvoj integrovanej dopra-

vy na území Bratislavy a jej aglo-

merácie pre potreby strategického 

rozhodovania ďalšieho fi nančného 

programovacieho obdobia OPD 

2014 – 2020“.

(rm)

Ako sa cítite v Bratislave, je mesto priateľské k turistom? Viete sa dostať k informáciám, ktoré potrebujete?

Bratislava očami zahraničných návštevníkov

Leslie Tabenski (Spojené 
štáty americké): Po Európe 

cestujem už pol roka, a musím po-

vedať, že mi tu chýbajú usmiati ľu-

dia, akých som stretávala v Portu-

galsku a Španielsku, kde som svoj 

dobrodružný výlet začínala. Keď 

sa tak niekedy po Bratislave pre-

miestňujem v prostriedkoch mest-

skej hromadnej dopravy, tak si ho-

vorím, že predsa nie je možné, 

aby boli všetci moji spolucestu-

júci smrteľne chorí, prípadne im 

deň predtým niekto zomrel. Takí 

zamračení sú. O Američanoch sa 

zvykne hovorievať, že sa smejú, aj 

keď nemajú vôbec žiadny dôvod, to 

je, samozrejme, hlúposť, ale sme-

jú sa rozhodne viac. A je vždy prí-

jemnejšie poprosiť o pomoc nieko-

ho, kto sa netvári ako kyslý citrón, 

do situácie, že blúdim a neviem sa 

zorientovať, sa totiž dostávam cel-

kom často. Ešte sa mi nestalo, že by 

mi tu niekto pomohol sám od seba, 

napríklad, keď si so zmäteným vý-

razom v tvári listujem v knižnom 

sprievodcovi.

Martin Bugglein (Nemec-
ko): Pred príchodom do Brati-

slavy som si myslel, že je stále troj-

jazyčná, taká, aká bola v minulos-

ti. O to viac ma prekvapilo, keď 

som zistil opak, zdá sa mi dokon-

ca, že nemčina je medzi miestny-

mi skôr neobľúbená. Neviem si to 

vysvetliť, aspoň ja to vnímam tak, 

že každý ďalší cudzí jazyk, kto-

rý ovládam, je mi k dobru, v tom-

to prípade navyše ide o akúsi pre-

viazanosť s históriou, o nadväznosť 

na ňu. V Bratislave mi okrem toho 

chýba väčšia propagácia iných slo-

venských miest, možno si poklop-

káte na čelo, ale predpokladám, že 

väčšina turistov príde sem a ďalej 

sa nepremiestňujú, ale nie preto, že 

by nechceli, ale preto, že nevedia, 

kam ešte by sa mohli premiestniť, 

kde inde to stojí za to.

Kim Spoon (Anglicko): Ne-

jde mi do hlavy jedna vec. Prišla 

som sem navštíviť svojich kama-

rátov, na ktorých som narazila po-

čas štúdií v Nemecku, a vždy, keď 

im alebo ich známym poviem, aká 

je Bratislava čarovná, ako sa mi tu 

páči, tak sú radi, ale nezabudnú do-

dať, že sú si vedomí toho, že nemô-

že konkurovať Prahe, Budapešti, 

ani neďalekej Viedni. Podľa mňa by 

ste mali byť pyšnejší na to, v čom 

žijete, mali by ste to vedieť predať. 

Lebo keď turistom dookola opaku-

jete, čo tu nefunguje, tak sa sem už 

nevrátia. Vsugerujete im to, aj keby 

to nebola pravda, aj keby to bol 

len váš pocit. Lebo domáci to vždy 

vnímajú inak ako hostia. Bratisla-

va, samozrejme, nemôže konku-

rovať Prahe, Budapešti, ani Viedni, 

ale je to preto, lebo sú to neporov-

nateľne väčšie mestá, pre nič iné. 

Pracujte na tom, čo máte, vylep-

šujte to a porovnávajte sa so sebe-

rovnými. Bude to oveľa konštruk-

tívnejšie.

Eva Václavíková (Česko): 
Chýba mi intenzívnejšia spolu-

práca Bratislavy s Brnom a Pra-

hou, viem, že veľa Slovákov často 

cestuje k nám, ale opačne to podľa 

mňa až také slávne nie je, a pritom 

by mohlo byť. Česi by prišli urči-

te radi, keby vedeli, na čo všetko tu 

a v okolí narazia. Môžete mi na to 

povedať, že veď nech si to naštudu-

jú, slovenčine predsa rozumejú, ale 

tak to už dnes nefunguje, kto chce 

uspieť v cestovnom ruchu, musí si 

toho svojho klienta ,,čapnúť“, ne-

môže sa spoliehať na to, že ten si 

nájde jeho, konkurencia je obrov-

ská. Mne sa v Bratislave páči, ale 

podľa mňa by aspoň počas letnej 

sezóny mohla vyťažiť viac zo svojej 

polohy, to, že ňou preteká Dunaj, je 

taký bonus! Nech to na jednom aj 

druhom nábreží žije, veď kedy ino-

kedy?!

Kristen Medin (Dánsko): 
Môj brat sa tu bol pred časom lúčiť 

so slobodou a Bratislavu mi popí-

sal v takých superlatívoch, že som 

nemohla neprísť. Predovšetkým sa 

mu zdala v porovnaní s Kodaňou a 

zvyškom Dánska neuveriteľne lac-

ná, čo môžem potvrdiť, ale, samo-

zrejme, že keby to bolo len o tom, 

tak by to nestačilo. Narazila som 

zatiaľ len na príjemných ľudí, ak 

potrebujem s niečím pomôcť, oslo-

vujem predovšetkým svojich ro-

vesníkov, ktorí mi odpovedajú väč-

šinou veľmi slušnou angličtinou. A 

nielen to, popritom sa aj vyznajú, 

a vedia, čo sa kde deje, čo stojí za 

to pozrieť si, keď sa zaujímam o to 

a tamto. Špeciálne by som vyzdvih-

la chuť kofoly a vyprážaného syra, 

ochutnala som ho tu prvýkrát, a 

bola som nadšená. Čo nadšená, 

uchvátená, hneď po návrate si ho 

skúsim pripraviť aj doma. Páčia sa 

mi aj tie vláčiky v centre, spoluvy-

tvárajú dobrú atmosféru.

(ld)

Sme dostatočne pripravení na turistickú sezónu?

 Letná sezóna sa rozbehla na-

plno, v uliciach mesta pribúda-

jú zahraniční návštevníci z celé-

ho sveta.  Zaujímalo nás, kto k 

nám najviac  chodí, čo návštevní-

kov mesta priťahuje, s čím sú ne-

spokojní. Ale aj to, ako sa mesto 

na letnú sezónu pripravilo.

 Vlani  Bratislavský kraj  nav-

štívilo 767 981 návštevníkov, z toho 

476 312 (62 %) bolo zahraničných.  

Štatistické ukazovatele o priemer-

nom počte prenocovaní majú i na-

ďalej nepriaznivý vývoj a pouka-

zujú na pretrvávajúci krátkodobý, 

resp. tranzitný charakter cestovné-

ho ruchu v kraji.  Pokiaľ ide o hlav-

né mesto, údaje za minulý rok vra-

via, že do  Bratislavy pricestovalo 

viac ako  250-tisíc turistov zo za-

hraničia.               

Bratislava sa páči

 Turistickými mesiacmi sú máj 

až august a podľa údajov z BKIS 

najviac návštevníkov v tomto ob-

dobí prichádza zo Španielska, Ra-

kúska a Talianska. Priemerná cena 

za ubytovanie dosiahla 35,24 eur. 

Kým zahraničný návštevník zapla-

til v priemere za jedno prenoco-

vanie 44,84 eur, domáci zaplatil za 

jedno prenocovanie 23,24 eur. V 

rámci Bratislavského kraja štatis-

tiky udávajú, že najviac návštevní-

kov pricestovalo v minulom roku  z 

Českej republiky 11,6 % a Nemecka 

7 %. Ďalej nasledovali návštevníci z 

Poľska 5,2 %, Talianska 4,7 % a Bri-

tánie 3,5 %. 

 ,,Vlani sme evidovali 672 068 

návštevníkov s prenocovaním 

(spolu 1 375 080 prenocovaní), 

cca 300 000 ďalších jednodňových 

návštevníkov prišlo loďami a turis-

tickými autobusmi. Čísla za prvý 

polrok tohto roku ešte štatistický 

úrad nezverejnil, v prvom štvrťro-

ku 2011 sme zaznamenali 147 190 

návštevníkov (v rovnakom obdo-

bí 2010 to bolo 128 945) a 261 641 

prenocovaní (v rovnakom čase v 

roku 2010 to bolo 246 024 preno-

covaní), čiže v počte príchodov je 

to nárast o 14,1 percenta a v poč-

te prenocovaní + 6,3 percenta,“ ho-

vorí  Alexandra Bučková, námest-

níčka pre cestovný ruch  Bratislav-

ského kultúrneho a informačné-

ho strediska. Podľa nej zahranič-

ní návštevníci najviac vyhľadávajú 

pamiatky, teší ich aj útulnosť his-

torického centra a blízkosť centra 

mesta a Dunaja. Vyhľadávaným 

miestom je aj starobylý Devín. 

Nie iba na noc 

 Zodpovedných mrzí, že turis-

ti často našim mestom iba prechá-

dzajú, a tak hľadajú riešenie. ,,Aby 

turisti ostali v Bratislave dlhšie, 

pravidelne obohacujeme našu tu-

ristickú ponuku o nové služby nie-

len v Bratislave (nové tematické 

prehliadky, kombinácie produktov, 

ponuky šité na mieru a pod.), ale 

aj jej okolí, spolupracujeme s part-

nerskými mestami a obcami na ce-

lom Slovensku, prezentujeme ich 

ponuku a tým motivujeme turis-

tov, aby spoznali okrem hlavného 

mesta a ďalšie atraktívne lokality v 

rámci kraja i celého Slovenska,“ in-

formuje Bučková. 

 Neporiadok a špina v uliciach 

trápi aj viacerých oslovených za-

hraničných turistov. A ešte aj ne-

dostatočná prezentácia mesta vo 

svete. Tú považujú za najdôležitej-

šiu, lebo inak sem turistov neprilá-

kame. 

 ,,Myslím si, že  zainteresované 

inštitúcie robia čo môžu pre pre-

zentáciu Bratislavy vo svete,“ vra-

ví A. Bučková. ,,Spolupráca a sy-

nergia sa vytvára čoraz viac me-

dzi rôznymi partnermi v rámci 

cestovného ruchu (CR) - pripra-

vujeme založenie Bratislavskej ob-

lastnej organizácie cestovného ru-

chu, ktorá bude združovať verej-

ný a privátny sektor. S jednotlivý-

mi segmentmi CR sme zorganizo-

vali sériu okrúhlych stolov, aktív-

ne spolupracujeme s jednotlivý-

mi mestskými časťami a organi-

záciami na budovaní udržateľné-

ho cestovného ruchu v Bratisla-

ve. Dobrá je spolupráca so Sloven-

skou agentúrou cestovného ruchu 

a VÚC, s ministerstvom zahranič-

ných vecí, s našimi zastupiteľstva-

mi v mnohých krajinách, so zahra-

ničnými zastupiteľskými úradmi a 

organizáciami CR, takže verím, že 

sa to odzrkadlí aj na ďalšom náras-

te návštevnosti Bratislavy,“ dodáva.

Eleonóra Bujačková

Do Bratislavy ročne zavíta viac ako 250-tisíc turistov zo ztahraničia
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Kuriér hliadka zasahuje
 Už niekoľko mesiacov môžete byť našimi očami a ušami pri riešeni vašich problemov, s ktorymi sa denne stretávate. Našim cieľom je byť 

napomocní pri riešení otázok, ktoré riešiteľné sú, resp. otvoriť oči tým, ktorí ich zatvárajú.

 Sme radi, že na našu výzvu reagujú desiatky čitateľov, každým problémom sa snažíme zaoberať a postupne ich budeme prinášať. S očakávaním 

privítame aj ďalšie postrehy.

VÁŠ DIÁR

13.júl – Margita

Medzinárodný deň hlavolamov

16.júl – Drahomír

Svetový deň hadov

22.júl – Magdaléna

Spomienka sv. Márie 

Magdalény

23.júl – Oľga

24.júl – Vladimír

25.júl – Jakub

Sviatok sv. Jakuba

Deň rodičov

26.júl – Anna, Hana

30.júl – Libuša

Deň práv otcov

1.august – Božidara

Svetový deň na podporu 

dojčenia 

Medzinárodný deň odpúšťania

4.august – Dominik, 

Dominika

Deň Matice slovenskej

11.august – Zuzana

13.august – Ľubomír

Medzinárodný deň ľavákov

18.august – Elena, Helena

Medzinárodný deň majákov

21.august – Jana

Karlovešťania nechcú 

bytové domy na Kráľovej 

hore
 Karlovešťania nechcú bytové 

domy na Kráľovej hore, vyplynulo 

z ich vyjadrení na nedávnom ve-

rejnom zhromaždení. Sú preto za 

to, aby sa funkčné využitie spo-

mínaného územia zmenilo z ob-

čianskej vybavenosti na rekreáciu 

v prírodnom prostredí. Starostka 

mestskej časti Iveta Hanulíková 

si myslí, že rozsiahlejšia výstav-

ba by ľuďom nielenže vzala jedi-

nečné miesto na oddych, ale Kar-

lovu Ves by zaťažila aj po doprav-

nej stránke.

 Kráľova hora patrí do devín-

skeho katastra. Ako povedala ta-

mojšia starostka Ľubica Kolko-

vá, na území s občianskou vyba-

venosťou sa povoľuje desať- až 

tridsaťpercentná zástavba. „Celá 

tá katastrofa sa začala zmenou 

územného plánu hlavného mes-

ta v roku 2000,“ konštatovala Kol-

ková, s tým, že všeobecne záväz-

né nariadenie magistrátu vtedy 

zmenilo funkčné využitie Kráľo-

vej hory z dovtedajšieho lesa a re-

kreácie na občiansku vybavenosť. 

 Devín sa potom dostal do veľ-

kých fi nančných problémov, po-

zemky, ktoré mestská časť vlast-

nila (medzi nimi aj Kráľova hora), 

sa stali predmetom exekúcií a 

dražieb. „Nadobudla ich skupina 

J&T, ktorá sa tam teraz snaží zre-

alizovať si nejaký zámer,“ infor-

movala Kolková. 

 Na verejné zhromaždenie k 

budúcnosti Kráľovej hory pri-

šiel aj bratislavský primátor Mi-

lan Ftáčnik. Výstavbu občianskej 

vybavenosti na území umožňu-

je podľa neho územný plán hlav-

ného mesta z roku 2007. Develo-

per už Bratislavu požiadal o zá-

väzné stanovisko, aby tam mohol 

stavať byty. „Ako mesto sme vy-

dali nesúhlasné stanovisko, po-

vedali sme, že so zástavbou na 

tomto území nesúhlasíme,“ po-

vedal Ftáčnik. Zmena územného 

plánu je podľa neho jediná cesta, 

ako natrvalo zabezpečiť, aby sa na 

Kráľovej hore nestavalo. 

 Karloveskí poslanci zaviaza-

li na svojom poslednom stretnutí 

prednostu miestneho úradu Ras-

tislava Velčeka, aby zabezpečil 

vypracovanie návrhu na zmenu 

územného plánu hlavného mes-

ta. Chcú, aby sa na Kráľovej hore 

mohlo len rekreovať. Karloveš-

ťania už proti výstavbe rozbeh-

li aj petíciu, doteraz ju podpísalo 

osemtisíc ľudí. 

(sita)

Novú petržalskú cyklotrasu 

by mohli dokončiť v polovici 

septembra
 Novú cyklotrasu na území Pe-

tržalky by mohli dokončiť v polovi-

ci septembra, so stavebnými práca-

mi sa v rámci cezhraničného pro-

jektu Servus Pontis začalo 20. júna. 

Mestská časť naň získala peniaze 

z eurofondov CBC programu Slo-

vensko – Rakúsko, sama zafi nan-

cuje päť percent z nákladov (tie by 

sa mali zastaviť pri sume 85 - tisíc 

eur). 

 Cyklotrasa povedie od Želez-

ničnej stanice Petržalka po Kop-

čianskej ulici, popod Pajštúnsku a 

diaľničný obchvat po štátnu hrani-

cu s Rakúskom. Tam sa napojí na 

sieť existujúcich cyklochodníkov, 

široká bude od 1,5 do 2,5 metra. Jej 

ďalšia vetva by mala v budúcnosti 

spojiť Rusovce s Mosonmagyaró-

várom. 

(sita)

Nové Mesto chce spravovať 

podchod pod Trnavským 

mýtom
 Do svojej správy chce podchod 

pod Trnavským mýtom prevziať 

Nové Mesto. Keďže patrí hlavné-

mu mestu, riešila to tamojšia sa-

mospráva so zástupcami magis-

trátu, konkrétne o tom rokoval no-

vomestský starosta Rudolf Kusý s 

bratislavským primátorom Mila-

nom Ftáčnikom.

 Ako informoval Ftáčnikov ho-

vorca Ľubomír Andrassy, Nové 

Mesto prezentovalo svoju snahu 

získať podchod do svojej správy a 

ochotu podieľať sa na jeho rekon-

štrukcii. Dodal, že o tom rozhodnú 

mestskí poslanci, je však potrebné 

projekt rozšíriť. S rekonštrukciou 

podchodu by sa podľa neho mohlo 

začať už v krátkom čase, opravy si 

vyžiadajú desiatky tisíc eur. 

 Ako povedal novomestský ho-

vorca Marek Tettinger, keby sa 

podchod dostal do správy mest-

skej časti, začali by jeho priestory 

monitorovať kamerami. Vzápätí by 

zrekonštruovali toalety a ostatné 

priestory. Odstránili by grafi ti zo 

stien. Nové Mesto pritom počíta 

nielen s využitím vlastných zdro-

jov, ale aj s príspevkom od hlavné-

ho mesta a investorov. 

(sita)

Hlavné mesto SR Bratislava

Primaciálne nám. 1, 814 99  Bratislava

zastúpené primátorom 

doc. RNDr. Milanom Ftáčnikom, CSc.

oznamuje v súlade s § 9a odsek 2 zákona 

č. 138/1991 Zb. v znení neskorších pred-

pisov zámer predať na základe obchod-

nej verejnej súťaže formou výberu víťa-

za elektronickou aukciou nehnuteľnosť v 

katastrálnom území Staré Mesto v Brati-

slave:

Nehnuteľnosť v k. ú. Staré Mesto, po-

zemok parc. č. 2408/1 – záhrady vo vý-

mere 3 088 m2, evidovaný ako parcela 

registra „C“,  LV č. 1656, Slávičie údo-

lie.

Podmienky obchodnej verejnej súťaže a 

súťažné podklady sú zverejnené na úrad-

nej tabuli na prízemí Magistrátu hlavné-

ho mesta SR Bratislavy a na internetovej 

stránke www.bratislava.sk.

Podmienky obchodnej verejnej súťaže 

a súťažné podklady si môžu záujemco-

via vyzdvihnúť aj osobne v budove Ma-

gistrátu hlavného mesta SR Bratislavy 

na adrese : Primaciálne nám. 1, Bratisla-

va, prízemie – pracovisko „FRONT OF-

FICE, v pracovných dňoch od 11.7.2011 

do 19.8.2011 v čase od  9.00 hod. do 14. 

00 hod.

Staromestský stavebný úrad 
vykoná na Červeňovej štátny 
stavebný dozor
 ,,Posielam vám fotografi u 

čiernej stavby na Červeňovej 8. 

Namiesto ,,vstavby“ do podkro-

via stavebník stavia už druhé po-

schodie, a napriek viacerým upo-

zorneniam stavebného oddele-

nia na staromestskom miestnom 

úrade a pani starostky nedošlo k 

žiadnemu riešeniu tohto prob-

lému. Obraciam sa preto na vás, 

neviem, či to pomôže, ale mám 

pocit totálnej bezmocnosti,“ na-

písal do redakcie jeden z čitate-

ľov.

 O stanovisko sme požiadali ho-

vorcu Starého Mesta Tomáša Halá-

na. ,,19. apríla 2011 bolo na miest-

ny úrad mestskej časti, stavebné 

oddelenie, doručené uznesenie z 

26. októbra 2010, vykonateľné 11. 

februára 2011, a opravné uznese-

nie potom 8. decembra 2010 (vyko-

nateľné 11. februára 2011), ktorým 

Okresný súd Bratislava I., okrem 

iného, zakázal stavebníkovi doda-

točne vykonávať akékoľvek staveb-

né práce, technické zmeny, staveb-

né úpravy, stavebné zmeny a aké-

koľvek iné úkony s tým spojené na 

nehnuteľnostiach, nachádzajúcich 

sa na Červeňovej ulici č. 8. 

 Aby stavebný úrad zistil pres-

ne a úplne stav veci, vykonal 2. 

júna 2011 štátny stavebný dohľad 

za účelom kontroly predmetnej 

stavby a splnenia citovanej výzvy. 

Pri výkone štátneho stavebného 

dohľadu bolo stavebnému úradu 

predložené uznesenie Krajského 

súdu v Bratislave z 10. mája 2011, 

ktorým odvolací súd napadnu-

té uznesenie súdu prvého stupňa 

mení tak, že návrh na nariadenie 

predbežného opatrenia zamieta. Z 

uvedeného vyplýva, že odpadol dô-

vod k zastaveniu prác a stavebník v 

nich môže pokračovať v zmysle vy-

daných hore uvedených povolení. 

 Pred staromestským staveb-

ným úradom stojí úloha zistiť, či 

sa stavba realizuje v súlade s vyda-

ným stavebným povolením. V naj-

bližšom čase preto vykoná na stav-

be štátny stavebný dozor. Stavebný 

úrad začne konanie o dodatočnom 

povolení stavby. Ak sa počas kona-

nia preukáže, že stavba je v rozpo-

re s verejným záujmom, môžu sta-

vebný úrad rozhodnúť o jej odstrá-

není.“

(ld)
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Štart Slovana v LM sa blíži

 Už v utorok 12. júla vstú-

pi slovenský futbalový šampión 

Slovan Bratislava do prestížnej 

Ligy majstrov 2011/2012. Na Pa-

sienkoch hostí v prvom zápase 2. 

predkola o 20.15 hod majstra Ka-

zachstanu Tobol Kostanaj a pred 

dôležitým súbojom už nálada v 

tábore „belasých“ graduje.

 “O ničom inom sa nerozpráva-

me, len o zápase, ktorý nás čaká. 

Všetko podriaďujeme tomu, aby 

sme v ňom boli úspešní. Musí-

me robiť veci tak, aby sme to po-

tom neľutovali. Musíme byť stoper-

centne pripravení, potom sa nemá-

me čoho obávať,” citoval ofi ciálny 

web Slovana 27-ročného kanonie-

ra Filipa Šeba. Toho do svojich slu-

žieb lákal nemecký bundesligista 

Hannover, po rozhovoroch s maji-

teľom klubu Ivanom Kmotríkom 

však miláčik bratislavských tribún 

dal prednosť Slovanu. „Všetci v klu-

be cítime pohodu a máme radosť 

z toho, čo robíme. Nechcel som o 

toto všetko prísť. Naopak, chcem 

pokračovať v tom, čo sme začali - 

vrátiť Slovan tam, kam patrí - na 

futbalovú mapu Európy,“ vyhlásil 

na tlačovej konferencii Šebo.

 Zverenci českého trénera Karla 

Jarolíma momentálne fi nišujú s let-

nou prípravou, v prípravných zá-

pasoch ich naposledy preverili ma-

ďarské tímy. Šebovci najprv zdolali 

vysoko 5:0 na Pasienkoch Lombard 

Pápa a v stredu v Györi 0:3. Víťaz 

slovenského „double“ má poriad-

ne natrieskaný herný kalendár, v 

rýchlom slede po Kostanaji začína 

v Corgoň lige domácim súbojom s 

nováčikom AS Trenčín a potom je 

na programe odveta v ďalekom Ka-

zachstane.

 Tréner Jarolím je s prípravou 

spokojný, no treba ju pretaviť do 

dobrých výsledkov najmä v pohá-

rovej Európe. „Verím, že toto muž-

stvo má silu nadviazať na minu-

lý ročník. V prvom rade chceme 

úspešne vstúpiť do sezóny, teda 

dostať sa do tretieho predkola. V 

rámci prestupov sa niečo podarilo, 

niečo nie, ale verím, že keď sa nám 

podarí postúpiť, niekto by ešte mo-

hol pribudnúť. Dôležité je, že sme 

udržali Filipa Šeba a verím, že v 

najbližšom čase sa vrátia k muž-

stvu aj zranení Marko Milinkovič 

či Filip Kiss.“

 Pred médiá predstúpil aj maji-

teľ klubu Ivan Kmotrík, ktorý de-

klaroval snahu konečne pokročiť v 

otázke výstavby nového štadióna 

na Tehelnom poli. “Je to naším cie-

ľom, pretože Slovan nemôže hrať 

na Interi. Naším strategickým bo-

dom je tiež pritiahnuť na štadióny 

ženy a deti, v podstate celé rodiny 

– tak ako to funguje všade vo sve-

te. Chceme spolupracovať s fanklu-

bom, kde sme odviedli kus práce, 

pretože ten náš je podstatne sluš-

nejší ako kedysi a lepšie povzbu-

dzuje naše mužstvo. To je však len 

začiatok, musíme to riešiť dlhodo-

bo, aby sme pritiahli na štadión na-

ozaj široké spektrum divákov. Po-

kiaľ to chceme dokázať, potrebuje-

me kvalitný štadión s výbornou in-

fraštruktúrou, aby sme mohli po-

núknuť aj niečo navyše. Ak nevy-

budujeme viac služieb, nebudeme 

úspešní. Na Slovensku je zložitá 

situácia, pretože kluby sú z veľkej 

časti sponzorované predovšetkým 

samosprávami. Pokiaľ nedáme de-

ťom priestor, môžu sa venovať skôr 

rôznym neduhom v spoločnos-

ti. Ak chceme ísť dopredu, musí-

me postaviť nový štadión. Plánu-

jeme na to použiť súkromný kapi-

tál. Ja som pripravený urobiť všet-

ko pre to, aby nový štadión stál na 

Tehelnom poli. Uvedomujem si, že 

to budeme musieť postaviť predo-

všetkým z vlastných zdrojov, pre-

tože štát ani samospráva nemajú 

peniaze. Beriem to ako výzvu a rád 

to urobím. Chcem len, aby nám na 

to urobili priestor všetky orgány a 

Bratislava bude mať lepší stánok,” 

skonštatoval predseda predstaven-

stva a majiteľ v jednej osobe.

 Horizont spustenia výstavby, 

resp. najprv odštartovanie búra-

cích prác na starom štadióne nie je 

jasný. “Sme v štádiu zmeny územ-

ného rozhodnutia. Pôvodne schvá-

lili výstavbu s podporou štátu a k 

tomu sa mal stavať hotel, ktorý mal 

slúžiť na rozšírenie služieb. Keď-

že však vedľa hokejovej haly vy-

rástol veľký hotel, nevidíme v tom 

perspektívu. Žiadali sme o zme-

nu územného rozhodnutia, aby sa 

namiesto toho postavili byty, cuk-

rárne, reštaurácie, kaviarne, puby 

a podobne, nech nám to zarobí as-

poň na podzemné garáže. UEFA 

nám totiž predpisuje na plánova-

ný dvadsaťtisícový štadión 1400 

parkovacích miest. Ak by tam ne-

bola kvalitná infraštruktúra, stiah-

lo by nás to pod vodu. Snažíme sa 

to stmeliť. Podľa mojich informácií 

nám kompetentní vyjdú v ústrety a 

budeme mať možnosť postaviť šta-

dión o niečo lacnejšie,” dodal Ivan 

Kmotrík.

 Predpredaj vstupeniek na duel 

s Tobolom Kostanaj je už v plnom 

prúde na predajných miestach spo-

ločnosti Ticketportal. Zvýhodnené 

ceny vstupeniek do nedele 3. júla 

(vrátane) boli v kategóriách Busi-

ness: 30 eur, I. kategória (sektor 

A): 10 eur, II. kategória (sektor B): 

5 eur, III. kategória (sektor C): 3 

eurá. Od pondelka 4. Júla ich upra-

vili nasledovne: Business: 30 eur, I. 

kategória (sektor A): 15 eur, II. ka-

tegória (sektor B): 10 eur, III. ka-

tegória (sektor C): 5 eur. Na zápas 

neplatia dôchodcovské a mládež-

nícke zľavy.

(jp)

Hokejbalový šampionát 

aj so zlatou senzáciou
  Obrovskou senzáciou na úkor 

favorizovanej Kanady v Bratisla-

ve vyvrcholil ženský turnaj maj-

strovstiev sveta v hokejbale. O veľ-

ké prekvapenie v podobe historic-

ky prvej prehre javorových listov 

v dejinách MS sa postarali sloven-

ské reprezentantky vo fi nálovej bit-

ke o zlato, v ktorej Kanaďanky zdo-

lali najtesnejším rozdielom 1:0.

  Základ úspechu Sloveniek pri-

tom položila hokejová repre-

zentčná brankárka Zuzana Tomčí-

ková, ktorá vychytala všetky stre-

lecké pokusy súperiek. Jediný gól 

duelu strelila ďalšia hokejistka Má-

ria Herichová a domáci tím sa na 

ZŠ Ondreja Nepelu tak mohol ra-

dovať z historicky prvého zlata. 

Kanaďankám sa hostiteľky turnaja 

zároveň revanšovali za dve pred-

chádzajúce prehry z MS 2007 v Ra-

tingene a MS 2009 v Plzni. 

  Bez medaily neobišli ani muž-

skí reprezentanti, aj keď tým sa ne-

podarilo postúpiť do fi nále, keď 

stroskotali na súperoch z Čes-

ka, neskorších svetových šampió-

nov. V dueli o bronz sa ale Slová-

kom dostalo menšieho zadosťuči-

nenia a po jednoznačnom triumfe 

nad USA 7:2 sa v Bratislave oslavo-

valo aj po druhý raz.

(pk)

Basketbalisti Interu budú hrať českú ligu
 Basketbalisti Interu Bratislava 

budú v novej sezóne pôsobiť v naj-

vyššej súťaži za riekou Moravou. 

Zástupcovia českých klubov i šéf 

Asociácie ligových klubov schválili 

v telefonickom hlasovaní štart bra-

tislavského klubu v Mattoni NBL. 

Prvé kolo odohrajú interisti 28. 

septembra.

  Česká súťaž so štrnástimi 

účastníkmi sa bude hrať najskôr v 

dvojkolovej základnej časti, v kto-

rej sa stretne každý s každým doma 

i vonku. Nasledovať bude dvojko-

lová nadstavba - v hornej skupine 

bude najlepších šesť tímov, v dol-

nej horšia osmička.

  O účasť v českej lige sa okrem 

Interu uchádzali aj ďalšie dva slo-

venské kluby - majstrovské Levice 

a Nitra, no voľnú kartu česká stra-

na schválila iba pre Inter a Levice. 

„V zaradení nášho tímu do NBL vi-

dím možnosť pre hráčov zažiť nie-

čo nové, získať novú motiváciu a  

zároveň možnosť vyskúšať si iný 

štýl basketbalu. Očakávam, že tým-

to krokom prilákame viac divákov, 

ktorým v HANT aréne (na Pasien-

koch) predstavíme nových a ne-

všedných súperov. Zápasmi proti 

kvalitným českým tímom chceme 

poskytnúť nový pohľad na basket-

bal aj našim budúcim nádejam 

z mládežníckej základne In-

teru,“ komentoval krok Interu 

jeho prezident Stanislav Kro-

pilák pre ofi ciálnu stránku klu-

bu. Na rozdiel od Levíc, ktoré 

budú súbežne pokračovať aj v 

slovenskej extralige, seniorský 

tím Interu sa sústredí iba na 

českú NBL. „Štart v tejto súťa-

ži je pre nás veľký záväzok nie-

len voči českým klubom, ale i 

voči slovenským kolegom. Ch-

cem vyjadriť veľkú vďaku muž-

ským extraligovým klubom, že 

všetkým slovenským záujem-

com o štart v Česku neklád-

li nijaké prekážky. Budeme sa 

snažiť urobiť aj im dobrú rekla-

mu. Náš vstup do NBL ale ne-

znamená, že utekáme zo slo-

venského basketbalu. V tejto 

chvíli je síce nepravdepodob-

né, že budeme pôsobiť aj v slo-

venskej extralige, ale minimál-

ne chceme, aby pod mužskými 

slovenskými košmi štartovalo 

naše prvoligové družstvo. Zá-

roveň budeme mať zastúpenie 

vo všetkých mládežníckych sú-

ťažiach na Slovensku,“ vysvetlil 

manažér Michal Ondruš.

(lav)

Muži ŠKP zatiaľ 

stále bez domova, 

ženy v Senci

  Hádzanári ŠKP Bratislava ešte 

ani pár týždňov pred štartom no-

vej extraligovej sezóny netušia, kde 

budú hrávať domáce zápasy naj-

vyššej súťaže. Vedenie Slovenského 

zväzu hádzanej sa rozhodlo klubu 

už neudeliť výnimku a keďže hala 

na Jégého nespĺňa požadované kri-

tériá pre najvyššiu súťaž, musia bra-

tislavskí „policajti“ hľadať nový do-

mov.

  „Pre mňa by bolo optimálne, ak 

by sme naše domáce zápasy hrali v 

piatok večer na Pasienkoch,“ pove-

dal počas žrebu novej sezóny tréner 

Ján Packa, ktorý s istou dávkou iró-

nie tiež poznamenal: „A možno na-

koniec skončíme v hale na letisku 

vo Schwechate, veď to nie je ďale-

ko.“ Reálnou alternatívou sú aj haly 

v okolí Bratislavy.

  Žreb pridelil v prvom kole novej 

sezóny (3.-4. septembra) papierovo 

najťažšieho možného súpera - úra-

dujúcich vicemajstrov z Košíc. Maj-

strovský Prešov sa pre účinkova-

nie v novej súťaži SEHA pripojí až 

v nadstavbe. Po základnej časti sa 

deviatka účastníkov (už aj s Prešo-

vom) rozdelí na hornú päticu a dol-

né kvarteto. Do štvrťfi nále postú-

pi najlepších osem tímov, posledný 

extraligové vody opustí.  

 Ešte horšie dopadli trojnásobné 

majsterky Slovenska, ktorých pôso-

benie na hádzanárskom tróne kraji-

ny sa skončilo iba v uplynulej sezó-

ne. Pre existenčné problémy sa klub 

musel rozlúčiť s hlavným mestom a 

v novej sezóne slovensko-českej in-

terligy WHIL bude účinkovať pod 

názvom ŠKP Piccard Senec, pričom 

domáce duely bude hrávať v Pezin-

ku. S klubom sa okrem toho rozlú-

čila aj väčšina doterajších opôr.

(jp)

Majster hostí v druhom predkole kazašský Kostanaj

foto ŠK Slovan
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Pri športových úspechoch spojených s Bratislavou býva zvykom, že aktéri si prídu dať pohár 

šampanského aj do Primaciálneho paláca. Táto milá udalosť neminula ani zlaté hokejbalistky 

a bronzových hokejbalistov z nedávnych MS na Zimnom štadióne Ondreja Nepelu.

V areáli Závodiska sa koncom júna uskutočnil už 14. ročník Dní Petržalky. Od predpoludnia mnohých 

pútal bohatý program, ktorý vyvrcholil vystúpením hviezdy večera Lucie Bílej.

Zelená je už takmer mesiac plocha s rozlohou približne 1 200 štvorcových metrov pod Novým mostom. 

Projektom Zelené námestie chceli upozorniť na dlhodobo zanedbávaný priestor. Zelený náter je 

nešmykľavý, šmýkať by sa na ňom nemali chodci, ani vozidlá mestskej hromadnej dopravy. Za grafi ku 

,,môže“ grafi cký dizajnér Ondrej Gavalda.   foto BSK 

Takmer päťtisíc eur sa podarilo vyzbierať počas medzinárodného charitatívneho projektu Na bicykli 

deťom, ktorého účastníci prešli za jedenásť dní viac ako 1 635 kilometrov.  Jeho cieľom bolo spojiť 

všetkých, ktorí chcú pomáhať onkologicky chorým pacientom a ich rodinám. 

foto BSK

Nielen hada ukázala koncom júna jasličkárom na Robotníckej ulici riaditeľka bratislavskej ZOO 

Miloslava Šavelová, spolu s ňou za maličkými deťmi ,,dorazil“ aj juhoamerický pásavec, korytnačky, 

zajace a ďalšie zvieratá.      foto František Rajecký 

Päť detských ihrísk v Ružinove sa podarilo skrášliť v rámci akcie Naša Bratislava, dobrovoľníci 

z veľkých fi riem upratovali a natierali aj preliezačky na  Svidníckej ulici. 

foto MČ Ružinov

Vďaka dobrovoľníkom sa podarilo vymaľovať aj MŠ na Chlumeckého ulici. V rámci tohtoročného 

projektu Naše Mesto sa do vyše 160 aktivít zapojilo vyše 4300 dobrovoľníkov.

Tak, ako niekde mimo Bratislavy na miestnych hodoch, ani tu nechýbali kolotoče, cigánska, klobáska, 

ba dokonca 11 družstiev súperilo o najchutnejší guláš v súťaži O petržalskú varechu. 

fo
to

 m
k
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Za najväčšiu maľovanku na Slovensku ,,môže“ stovka detí zo Základnej školy na Metodovej ulici 

pri stavenisku nového multifunkčného komplexu Centrál. Autorkou predlohy bola dizajnérka Nina 

Wiesslechner. Najväčšia maľovanka má vyše 45 metrov štvorcových.

 Takmer 1 700 žltých kačíc pretekalo pred pár dňami vo vodách čunovského Areálu Divoká 

Voda, kde štvrtý rok po sebe pomáhali so svojimi majiteľmi jednej z ôsmich prihlásených neziskových 

organizácií. Pomohli im napokon sumou vo výške šesťtisíc eur.    foto Advantage

Bratislavčania, ktorí plánujú navštíviť magistrát na Primaciálnom námestí a prídu tam 

na bicykli, si ho už majú kde odložiť. Na základe odporúčania cyklokomisie tam totiž 

umiestnili cyklistický stojan. V priebehu tohto roku by mali v uliciach slovenskej 

metropoly postupne pribúdať aj ďalšie, má ich byť päťdesiat. 

Na slávnostnom otvorení zrekonštruovanej Starej radnice v Bratislave sa zúčastnila aj prvá dáma SR 

Silvia Gašparovičová ako aj mnohí členovia diplomatického zboru.

V Sade Janka Kráľa sa konal koncom júna prvý ročník Dňa športu bez bariér. 

Deti z bratislavských škôl si mali možnosť vyskúšať paralympijské disciplíny ako sú boccia, handbike, 

basketbal na vozíku, či ice-sledge hokej.      foto Rastislav Polák

Pred tromi rokmi, v auguste 2008, sa zatvorili brány Starej radnice a Múzea dejín mesta. 

Architektonický skvost – komplex budov v historickom centre mesta pozýva po troch rokoch opäť  do 

svojich priestorov a otvára sa verejnosti.

fo
to

 m
k

Zrekonštruované objekty sprístupnili verejnosti po takmer trojročnej prestávke

Starú radnicu sprístupnili verejnosti
 Takmer tri roky bola pre ve-

rejnosť zatvorená Stará radnica, 

s ktorej rekonštrukciou sa začalo 

11. augusta 2008. Bratislavčania a 

turisti z iných miest a štátov sa do 

nej po dlhej prestávke dostali prvú 

júlovú sobotu – výnimočne bez-

platne.

 Ako informoval primátorov 

hovorca Ľubomír Andrassy, s prí-

pravnými prácami na rekonštruk-

cii historického objektu sa začalo 

pred siedmimi rokmi, v prvej eta-

pe – v období od februára 2006 do 

apríla 2008 - sa obnovil Appony-

iho palác. ,,Cieľom rekonštrukcie 

bolo sprístupniť vzácne priestory 

širokej verejnosti, obnoviť interiér 

stálych expozícií a zlepšiť fyzic-

ký stav budovy,“ konštatoval. Sláv-

nostné otvorenie radnice sa pri-

tom omeškalo takmer o rok, pre-

tože tunajšia samospráva nema-

la dostatok fi nancií na dokončenie 

rekonštrukcie. Hlavné mesto na-

pokon vyšla na 12,1 milióna eur.

 Základy Starej radnice položi-

li už v 13. storočí. Suterén ,,sa ve-

nuje“ najstarším dejinám prave-

kého osídľovania územia dnešnej 

Bratislavy. Návštevníci si môžu 

pozrieť zachovaný väzenský žalár 

a dobové súdne spisy. Dostanú sa 

do veže, ktorú postavili pred ro-

kom 1374 ako súčasť meštianske-

ho domu rodiny richtára Jakuba II. 

 Historicky najcennejšie ex-

pozície sú súčasťou Múzea de-

jín mesta. Konkrétne pritom ide o 

Pompejskú, Radnú a Súdnu sieň, o 

pôvodný tereziánsky archív. Pod-

ľa Andrassyho patrí Stará radnica 

k tomu najvzácnejšiemu v centre, 

stojí priamo v pamiatkovo chráne-

nom území. 

(ld)

Návštevné hodiny:
utorok – piatok /od 10. do 17. h

sobota – nedeľa /od 11. do 18. h
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Záletník 

 Autori Ivan Szabó a Ladislav 

Švihran zostavili zaujímavú pub-

likáciu Vzácne návštevy Brati-

slavy. Knižka vyšla v roku 2005 

v nakladateľstve Region Poprad 

(www.regionpoprad.sk). Každý 

príbeh vám priblíži niektorú zo 

vzácnych návštev, ktoré niekdaj-

ší Prešporok hostil.

 Svetoznámy cestovateľ, spiso-

vateľ, dobrodruh a záletník Giaco-

mo Casanova sa po rokoch búrlivé-

ho života roku 1785 uchýlil na zá-

mok v českom Duchcove, kde sa 

stal knihovníkom. Napriek vnútor-

nej nespokojnosti našiel Casanova 

to, čo potreboval - pokoj pre svo-

ju tvorbu. So svojimi pohnútkami 

oboznámiť verejnosť so svojím ži-

votom sa zdôveril v liste priateľovi: 

„Píšem svoj život, aby som sa smial 

a darí sa mi to. Aká rozkoš, spomí-

nať na svoje rozkoše!“ 

 Giacomo Casanova sa naro-

dil roku 1725 v Benátkach. Naj-

skôr chcel byt duchovným, potom 

sa však zameral na štúdium práva, 

ktoré dokončil na univerzite v Pa-

dove.  Stal sa vojakom, potom zasa 

skúsil šťastie ako muzikant v jed-

nom benátskom divadle. Získal si 

priazeň bohatého benátskeho pat-

rícia a senátora. To mu umožnilo 

viest bezstarostný život. Jeho ob-

sahom boli predovšetkým milost-

né pletky. 

 Casanova bol vášnivým ces-

tovateľom a navštívil väčšinu vý-

znamných európskych miest. Ne-

obišiel ani Viedeň. Napísal: „Tak 

som teda prvý raz prišiel do ra-

kúskeho hlavného mesta. Bol 

som 28 ročný, svetaskúsený, no so 

spľasnutou peňaženkou...“ A prá-

ve z Viedne sa vybral do Bratislavy 

(vtedy Pressburgu). Ak je pravdou, 

že mal vtedy 28 rokov, návšteva sa 

uskutočnila roku 1753. V Bratisla-

ve sa zúčastnil na plese. Tu sa stre-

tol s rytierom de Talvisom, ktoré-

ho Casanova spoznal v Paríži. Ďal-

šie udalosti na plese opisoval Casa-

nova takto: „Celkom neznámi sme 

slobodne prešli všetky miestnos-

ti paláca, kým sme konečne pri-

šli k veľkému stolu, za ktorým se-

del kniežací biskup a držal bank v 

hre farao. Rytier de Talvis stál me-

dzi dvoma našimi dámami a dvo-

ril im, zatiaľ kým Jeho Milosť mie-

šala karty, pozrel na rytiera a vľúd-

ne ho vyzval, aby aj on zobral kar-

tu. „S radosťou, veľkomožný pán, 

držím bank na túto kartu.“ „Platí,“ 

- povedal biskup, aby sa nezdalo, 

že sa naľakal. Zobral si kartu, rytier 

však vyhral, zhrabol všetky preláto-

ve peniaze a napchal si nimi vrec-

ká. 

 Giacomo Casanova sa roz-

hodol, že svoje Pamäti bude pí-

sať iba do päťdesiatky svojho veku, 

lebo „od 50. roku môžem rozprá-

vať len smutné veci, a to ma robí 

smutným.“ Veľký sveták, žijúci na 

duchcovskom zámku, rokmi chor-

ľavel a v roku 1798 vydýchol napo-

sledy. Pochovali ho neďaleko ka-

plnky sv. Barbory.  

(vs)

Kamenári 
   

 Kamenári patrili v stredoveku 

medzi dôležité remeslá. Ich roz-

voj úzko súvisel s rozmachom a so 

stavebným rastom stredovekých 

miest. Náplň ich remesla spočíva-

la najmä vo vytesávaní a v osadzo-

vaní kamenných blokov pri stav-

be domov a svetských i sakrálnych 

monumentálnych budov. Dôleži-

tý produkt ich výroby predstavo-

vali kamenné guľky a gule, ktorý-

mi sa strieľalo z ručníc, hákovníc a 

diel rôznych druhov a kalibrov ale-

bo ktoré sa vrhali z veľkých meta-

cích strojov – katapultov. 

   Práca kamenárov úzko súvise-

la s činnosťou murárov, preto sa aj 

predstavitelia oboch remesiel na 

mnohých miestach vrátane Pre-

šporka spájali do spoločných orga-

nizácií, akými boli stavebné huty a 

neskôr cechy. Prešporskí kamená-

ri (spolu s murármi) dostali štatút 

pomerne neskoro, roku 1552 ho 

vydali richtár, mešťanosta a mest-

ská rada. V samostatnom cechu 

boli však organizovaní už takmer 

o storočie skôr. 

Z povolania priezvisko
  Jedným z prvých písomných 

záznamov, kde sa dvaja kamená-

ri spomínajú dokonca menovi-

te, je daňový súpis z roku 1434. V 

pozemkovej knihe z roku 1439 sú 

zaznačení štyria kamenárski maj-

stri: Emmerich Steinmetz, Lorentz 

Steinmetz, Pärtl Steinmetz, Ulrich 

Steinperger. Popri nich sa tu na-

chádzajú aj mená štyroch murárov 

a piatich tesárov. Rovnaké označe-

nie za krstnými menami nech nás 

neprekvapuje, nešlo o príbuzných 

s rovnakým priezviskom. Pome-

novanie Steinmetz či Steinperger 

skutočným menom v tomto prípa-

de vlastne ani nebolo, označovalo 

ich profesiu. Vo vtedajších textoch 

písaných po latinsky by každý z ka-

menárov zaiste fi guroval ako Lapi-

cida a aj krstné meno by malo la-

tinskú podobu. Zakrátko, v našich 

pomeroch zhruba od polovice 15. 

Remeselníci 
a ich cechy 

v starom 
Prešporku

storočia, sa však aj označenie po-

volania stalo jedným z hlavných 

zdrojov pri utváraní priezvisk. 

   Prvá konkrétna správa o cechu 

kamenárov (zech des stainmetzen) 

sa nachádza v testamente, kto-

rý dal 28. apríla 1486 spísať pre-

šporský mešťan a kamenár Hans 

Rorwegk. V závete venoval cechu 

kamenárov 5 libier denárov, čo vte-

dy predstavovalo 12 uhorských zla-

tých. Možno predpokladať, že cech 

vznikol pred rokom 1486. 

 V Archíve mesta Bratislavy sa 

zachovala zaujímavá listina z 26. 

júla l488 týkajúca sa kamenárov. Ide 

o kvitanciu, v ktorej sa píše: „Maj-

ster Paul Steinmetz, inak cechmaj-

ster, a majster Petter Gubenberg, 

celý cech a všetci kamenári chvály-

hodného remesla v Prešporku ve-

rejne potvrdzujeme, že sme od cti-

hodného, múdreho muža, ktorým 

je Petter Creucz, toho času prísaž-

ný rady a mešťan v Prešporku, pri-

jali tri zlaté, ktoré sme mu požičali.“ 

V spoločnom štatúte kamenárov a 

murárov z roku 1552 sa predpi-

sovalo, že každý majster, ktorý sa 

chce stať členom cechu, musí naj-

prv nadobudnúť meštianske právo 

(Burgerrecht), potom predložiť vy-

svedčenie o pôvode a vyučení, po 

prijatí do cechu pohostiť všetkých 

majstrov a tovarišov a zaplatiť do 

cechovej pokladnice jeden uhor-

ský zlatý. Majster sa pod pokutou 

nesmel dopúšťať nezvyčajných vý-

strelkov a spolu s tovarišmi mu-

sel dodržiavať stanovený pracovný 

čas. Ten bol určený v lete od piatej 

ráno do siedmej večer, v zime pod-

ľa viditeľnosti. Za kamenára sa uči-

lo päť rokov a za murára tri roky. 

Ak sa murár chcel vyučiť aj kame-

nárstvu, musel sa učiť ďalšie tri 

roky. 

Majstri z Talianska
   Pri príležitosti prijatia talian-

skych murárov a kamenárov do 

tohto cechu mestská rada vyda-

la 7. februára 1600 dodatkový šta-

tút, ktorý mal dovedna 15 člán-

kov. Znenie viac než polovice člán-

kov sa doslova zhodovalo s ustano-

veniami predchádzajúceho štatú-

tu. Okrem iného sa uvádza, že ta-

lianski majstri v meste pracujú už 

dlhšie; cech bude síce spoločný pre 

obe národnosti, ale budú sa schá-

dzať oddelene a budú mať aj dvoch 

cechmajstrov, jedného nemeckého 

a druhého talianskeho. Oddelene 

sa schádzali aj tovariši oboch ná-

rodností a oddelené boli aj cecho-

vé pokladnice, do ktorých si tova-

riši platili pravidelné týždenné prí-

spevky – Wochenpfenig, a poku-

ty – Strafgelt. Tovariši nesmeli ani 

vo voľnom čase bez majstrovho sú-

hlasu prijať prácu či už vo vinohra-

doch, alebo kdekoľvek inde.

   Časom štatúty obidvoch reme-

siel, ktoré zostali natrvalo v jed-

nom cechu, upravili a znovu ich 

vydala roku 1655 mestská rada a 

v rokoch 1656, 1659 a 1727 aj pa-

novníci. Všetky sa v origináli ale-

bo v odpisoch zachovali v Archíve 

mesta Bratislavy. 

   Prešporský cech kamenárov a 

murárov nadobudol dôležité po-

stavenie medzi uhorskými cech-

mi, keď sa na základe rozhodnutia 

cisára Leopolda I. z roku 1659 stal 

hlavným cechom uvedených reme-

siel. Od neho si požičiavali artiku-

ly aj cechy iných uhorských miest, 

z čoho mu plynuli nemalé fi nanč-

né zisky. 

   Podľa štatistiky z roku 1720 boli 

v Prešporku štyri kamenárske diel-

ne. Cech jestvoval do roku 1776, 

keď sa pretransformoval na Živ-

nostenský spolok murárov a kame-

nárov. Výučné listy a tovarišské vy-

svedčenia sa však aj po tomto dá-

tume vydávali pod hlavičkou ce-

chu. Posledné záznamy o činnos-

ti spolku sú z roku 1911. Príslušní-

kov kamenárskeho remesla v Pre-

šporku bolo v 18. – 19. storočí čo-

raz menej. Okolo roku 1820 aj roku 

1828 tu boli už len dvaja majstri.

Kamenári mali nezastupiteľné miesto pri výstavbe miest, ako na to poukazuje 

aj rytina Hansa Burgkmaira z roku 1515.

Kominári 
    Kominári by sa dali obrazne na-

zvať aj majstrami ilúzie šťastia. Veď 

dodnes u nás pretrváva zvyk chytiť 

si gombík, keď človek zbadá komi-

nára, lebo to vraj prináša šťastie. A 

hoci nevedno, odkiaľ a kedy k nám 

táto povera prenikla, isté je, že prí-

slušníci kominárskeho remesla sa 

začali vyskytovať v zápisoch o na-

dobúdaní meštianstva v našich 

mestách od 17. storočia. Histo-

rik Anton Špiesz poukázal pritom 

na zaujímavú skutočnosť, že išlo 

takmer výlučne o Talianov pochá-

dzajúcich z oblasti Milána alebo z 

talianskej časti Švajčiarska. Odtiaľ 

k nám prichádzali buď ako kvalifi -

kovaní majstri, alebo ako tovariši a 

učni, ktorí si fortiele kominárskeho 

remesla osvojovali u svojich kraja-

nov usadených v Uhorsku vo väč-

ších mestách. 

   Hlavnou náplňou kominárske-

ho remesla bolo a vlastne dopo-

siaľ zostalo čistenie domových ko-

mínov, aby sa predchádzalo požia-

rom. K neodmyslitelnej výbave ko-

minárov oddávna patrila dlhá sto-

čená vymetacia kefa, nazývaná što-

sák, malá vymetacia kefa – čimper-

lík, ďalej dlhšia pevná šnúra s guľou 

a škrabačka.

   Kominári sa združili do samo-

statného cechu roku 1748. Bol to 

celouhorský cech, do ktorého vstú-

pili majstri z Prešporka, Malaciek, 

Pezinka a Trnavy, ako aj zo zadu-

najských miest Magyaróvár, Pápa, 

Stoličný Belehrad (Székesfehér-

vár), Šopron a Ráb (Győr), kde bolo 

spočiatku hlavné sídlo cechu. Ne-

skôr sa sídlo cechu prenieslo do 

Prešporka. Členmi kominárskeho 

cechu sa už po piatich rokoch od 

založenia stali kominári z ďalších 

takmer 15 miest. 

 Roku 1828 boli v Prešporku len 

dvaja kominári, no každý mal po 

päť tovarišov. V súvislosti so stúpa-

júcou výstavbou mestských muro-

vaných domov vzrastal aj počet ko-

minárov nielen v Prešporku, ale aj 

celokrajinsky. Na prelome 19. a 20. 

storočia bolo v Prešporku 24 ko-

minárskych majstrov a v ostatných 

mestách a mestečkách Prešporskej 

stolice ďalších vyše 50 kominárov. 

   Kominárstvo patrí medzi tie ne-

mnohé remeslá, ktoré pretrvali do-

dnes. Po zániku monarchie boli aj 

bratislavskí kominári členmi Zvä-

zu kominárskych majstrov Sloven-

ska a Podkarpatskej Rusi, založe-

ného roku 1922, pričom od roku 

1929 začal vychádzať vestník Slo-

venský kominár. 

 V roku 1950 zanikli všetky ko-

minárske súkromné živnosti a na 

Slovensku vznikli Krajské komi-

nárske podniky. V polovici 60. ro-

kov 20. storočia boli nahradené 

podnikmi komunálnych služieb, 

Kominársky účet z roku 1881 (Zdroj Bytčiansky Kuriér)

ktoré však popri kominároch za-

mestnávali aj iných remeselníkov či 

pracovníkov služieb, ako napríklad 

holičstvo, čistiarne, kaderníctvo, 

práčovne, sklenárstvo. V súčasnos-

ti sú kominári združení v Komore 

kominárov Slovenska, ktorá vznik-

la v marci 1993. Má zhruba vyše 

100 členov organizovaných v rámci 

8 krajských odbočiek, na čele kto-

rých stoja cechmajstri.

Doc. PhDr. Vladimír Segeš, PhD.
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Druhá pamätná dlaždica na Chodníku slávy
 Po hercovi Ladislavovi Chudí-

kovi má pred Mestským divadlom 

Pavla Országha Hviezdoslava na 

Laurinskej ulici dlaždičku so svo-

jím menom už aj herečka Mária 

Kráľovičová. Súčasťou Chodníka 

slávy sa stala pri príležitosti ocene-

nia, ktoré charizmatická žena do-

stala na Medzinárodnom fi lmo-

vom festivale Bratislava. Jeho sú-

časťou sa stala v deň, keď otvárali 

tohtoročné Kultúrne leto a Hradné 

slávnosti, lepšie povedané, otvorila 

ho práve táto slávnostná udalosť.

 Dojatá Mária Kráľovičová pri-

zerajúcim sa divákom prezradi-

la, že v budove za ňou sa prvýkrát 

predstavila v postave princeznej 

Salome v Hviezdoslavo-

vej hre Herodes a Hero-

dias. A že keby podobnú 

dlaždicu ako ona mali do-

stať všetci zaujímaví ľu-

dia, ktorých kedy na tejto 

ulici stretla, nezostalo by 

tam už miesto pre nijakú 

inú. Vzápätí sa vyznala zo 

svojej lásky k životu, a ľu-

ďom okolo seba povedala, 

že ich miluje. Vo svojom 

živote mala podľa svojich 

slov ,,nebo na zemi“.

(ld)

foto Danica Púry

Chodník slávy pripomína už aj charizmatickú Máriu Kráľovičovú

Bratislava korunovala Máriu Teréziu

 Výnimočne nie v septembri, 

ale už v poslednú júnovú sobo-

tu sa mohli tento rok Bratislavča-

nia premiestniť v čase a pripome-

núť si, ako to v hlavnom meste vy-

zeralo počas jednej z celkovo de-

vätnástich korunovácií panovní-

kov z rodu Habsburgovcov, ku kto-

rým na jeho území prišlo (v rokoch 

1563 až 1830 korunovali v Brati-

slave desať kráľov, osem ich man-

želiek a jednu kráľovnú). S najväč-

šou pravdepodobnosťou tá naj-

významnejšia sa konala pred 270 

rokmi v roku 1741, keď sa stala 

uhorskou kráľovnou Mária Teré-

zia. A jej bol zasvätený aj IX. roč-

ník Korunovačných slávností, kto-

ré odštartovali pod mrakmi pred 

Bratislavským hradom a vyvrcholi-

li na Hlavnom námestí.

 Na hrad si to vyšlo podstat-

ne menej ľudí, ako sa ich neskôr 

zhromaždilo dolu v centre. ,,Sem 

prišli len tí najskalnejší fanúšiko-

via,“ konštatovala Tamara, ktorej 

sa zdalo, že organizátori tentoraz 

akciu dostatočne nespropagovali. 

,,Možno len na to nemali dosť pe-

ňazí,“ snažila sa prísť na dôvod. Na-

priek tomu sa podľa nej mohli spo-

jiť aspoň so zamestnancami vie-

denského magistrátu a prostred-

níctvom toho o tom dať vedieť aj 

obyvateľom rakúskej metropo-

ly a jej okolia, tým z menších obcí 

v blízkosti dnes už neexistujúcich 

hraníc. ,,Mnohí tu ešte nikdy nebo-

li a možno by pri tejto príležitosti 

boli bývali radi prišli,“ povedala.

 Milan čakal na Korunovačný 

sprievod pri fontánke na Ventúr-

skej ulici, nedočkal sa ho ale, pre-

tože mu ,,ubzikol“ cez Zelenú, na 

ktorej neskôr narazil na niekoľ-

ko hnedých kôpok. ,,To som neča-

kal, tou prejde ledva človek,“ zdalo 

sa mu nelogické. Rozbehol sa pre-

to na Hlavné námestie, aby si stihol 

,,uchmatnúť“ dobré miesto s výhľa-

dom. 

 Tam Máriu Teréziu (v poda-

ní herečky Gabriely Marcinkovej) 

korunovali, vedľa Milana stála v tej 

chvíli tehotná žena, ktorá sa bála, 

že jej v dave príde nevoľno. Zau-

jímavé divadlo si ale nechcela ne-

chať ujsť. ,,Hlas Františka Kovára 

ma vždy upokojí,“ ozvala sa o kúsok 

ďalej iná diváčka, ktorú obsadenie 

tohto herca do úlohy ostrihomské-

ho arcibiskupa nesmierne potešilo. 

Keď sa po obrade premiestňoval na 

susedné Hviezdoslavovo námestie, 

tak sa na neho usmiala a zamáva-

la mu. ,,Možno to v tom chaose 

ani nepostrehol, mávali mu určite 

mnohí, ale ja som jednoducho mu-

sela,“ nechala sa počuť. 

 Pred historickou budovou Slo-

venského národného divadla po-

tom pasovali rytierov Rádu zlatej 

ostrohy, skladala sa Korunovačná 

prísaha, fotografovalo sa. A niekoľ-

ko minút aj lialo ako z krhly.

(ld)

Nostalgia nemá kde 

pokračovať
 
 Filmový klub Nostalgia ukon-
čil po dvadsiatich rokoch svo-
je pôsobenie v priestoroch Sta-
vebnej fakulty Slovenskej tech-
nickej univerzity, posledným fi l-
mom, ktorý tam 24. júna odpre-
mietali, bola komédia ,,Užívaj si, 
ako sa len dá“ od Woodyho Alle-
na. Po jej skončení sa tlieskalo, čo 
tam inokedy nebývalo pravidlom.
 ,,Po ukončení nájomnej zmlu-
vy (k 30. júnu, pozn. redakcie) 
nedošlo k jej predĺženiu – obno-
veniu na ďalšie obdobie z dôvo-
du ,,plánovanej realizácie takých 
stavebných úprav, ktoré v ďal-
šom období neumožnia poskyto-
vať tieto priestory externým ná-
jomníkom“,“ konštatoval Pavel 
Gavalier z Nostalgie.  Dodal, že 
miesto, na ktorom by pokračova-
li s premietaním, hľadajú, ale za-
tiaľ neúspešne. Pokračujú v tom 
však, a budú pokračovať. ,,Bude-
me radi, keď nám ľudia v tejto sú-
vislosti nejakým spôsobom po-
môžu, napríklad nám dajú tip na 
vhodný priestor,“ uzavrel Gava-

lier. 

Za fi lmom aj 

na Kuchajdu
 
 Letné kino môžete celú sezó-
nu navštíviť v areáli prírodného 
kúpaliska na Kuchajde, premie-
ta sa každú stredu a sobotu od 
21.30 h, v auguste od 21. h. Fil-
my si vyberajú potenciálni diváci, 
a to prostredníctvom hlasovania 
na kino.nakuchajde.sk, prípadne 
na Facebooku - ,,Letné kino na 
Kuchajde“. Vždy majú pritom na 
výber z troch žánrovo rozličných 
dielok. 
 Premietajú ich v amfi teátri 
neďaleko Polusu, kam sa zmestí 
približne dvesto ľudí. Premietajú 
ich len v prípade, že vyjde poča-
sie, a to na veľkom plátne s roz-

mermi 6 x 4 metre.

(ld)
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Kachliarstvo - krby Bitalovci

KACHELOFEN-FIREPLACES

Stavby a reštaurovanie pecí,

krbov, šporákov, stavby komínov, 

poradenstvo, návrhy krbov  3D. 

Tradícia v remesle od r.1944.

www.kachliar.sk, 
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Račianska 71 (budova VÚZ), BA
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Magický siedmy Viva Musica! festival
 Viva Musica! festival vznikol 

v roku 2005 s ambíciou vytvo-

riť letný festival s naozaj hodnot-

ným umeleckým prínosom. Od 

svojho prvého ročníka ponúka to 

najlepšie z klasickej hudby, dže-

zu a world music, ale formou prí-

ťažlivou pre masy - pod holým 

nebom uprostred letného Staré-

ho mesta, a väčšinou bez povin-

nosti platiť vstupné. 

 7. ročník Viva Musica! festiva-

lu vám prinesie sedem večerov pl-

ných hudby elitných umelcov ná-

rodnej a svetovej úrovne. Ale tiež 

plných nenútenej zábavy bez kra-

vát a ušľachtilej nudy, ktorej by sa 

ľudia pri predstave klasickej hudby 

možno trochu obávali. Naša idea 

sa stretla s veľkým ohlasom: Viva 

Musica! festival je dnes najväčším 

medzinárodným letným hudob-

ným festivalom v Bratislave a jeho 

obľúbenosť z roka na rok rastie. 

Úzka spolupráca s BKIS, magistrá-

tom Bratislavy, mestskou časťou 

Bratislava-Staré Mesto, ale i vďa-

ka fi nančnej podpore generálneho 

partnera, ktorým je opäť Západo-

slovenská energetika, a.s.,  umož-

ňuje riaditeľovi festivalu Matejo-

vi Drličkovi každoročne rozširo-

vať programovú ponuku a zlepšo-

vať komfort divákov. V súčasnosti 

je Viva Musica! festival neodmysli-

teľnou súčasťou Kultúrneho leta a 

Hradných slávností mesta Bratisla-

vy.

 V rámci programu festivalu sa 

už teraz môžete tešiť na niekoľ-

ko exkluzívnych hudobných zážit-

kov. V kalendári si treba určite za-

krúžkovať termín 30. júl (sobota). 

Po minuloročnom úspechu mexic-

kého tenoristu Ramóna Vargasa 

zavíta do Bratislavy ďalšia operná 

megahviezda – ruský barytonista 

Dmitri Hvorostovky, ktorý je mo-

mentálne jedným z najznámejších 

a najžiadanejších operných spevá-

kov vôbec. Punc výnimočnosti to-

muto koncertu dodáva i fakt, že 

Dmitri Hvorostovsky vystúpi na 

Slovensku vôbec po prvýkrát a je 

pre nás veľkou cťou, že ho bude-

me môcť privítať práve na festiva-

le Viva Musica!. Pozvanie účinko-

vať na Vive tento rok prijal i ďalší 

umelec svetového formátu – feno-

menálny ruský klavirista Boris Be-

rezovsky, ktorý dnes býva označo-

vaný i ako „skutočný nasledovník 

tradície veľkých ruských klaviris-

tov 20. storočia“ (26. júl).

 Tým však zoznam hviezd ne-

končí! Viva Musica! festival odštar-

tuje orchestrálnym projektom Viva 

Klasika! (23. júl), na ktorom pred-

stavíme overené hity klasickej hud-

by ako aj obľúbené Ravelovo Bole-

ro. Najvýraznejšie osobnosti prog-

resívnej slovenskej a českej jazzovej 

scény sa predstavia v exkluzívnom 

projekte Oskara Rózsu Partnership 

Unlimited, ktorý bude spojený s 

krstom rovnomenného CD albu-

mu (25.júl). Mimoriadne talento-

vaná 13-ročná operná speváčka 

Patrícia Janečková, ktorú odborná 

hudobná verejnosť vyzdvihuje pre-

dovšetkým pre jej nesmiernu hu-

dobnú vyzretosť, sa po prvý krát 

predstaví so symfonickým orches-

trom (27. júl). Originálny autorský 

projekt si pre Vivu pripravil i dva-

násťnásobný český „Spevák roka“ 

Dan Bárta, ktorý si na koncert do 

Bratislavy pozval vynikajúce praž-

ské sláčikové kvarteto Epoque Qu-

artet (28. júl). Hudobnou lahôdkou 

s nádychom exotiky bude zaručene 

vystúpenie tuniského umelca Dha-

fera Youssefa, ktorý vo svojej tvor-

be zlučuje islamskú hudobnú dok-

trínu s jazzovým voľnomyšlienkár-

stvom (29. júl). Na koncerte pred-

staví svoj nový projekt so sláčiko-

vým orchestrom – Abu Nawas Di-

vine Shadows.

 Jednou z noviniek festivalu 

Viva Musica! je aj úplne nová we-

bová stránka, ktorú navrhla naša 

dvorná grafi cká dizajnérka Nina 

Weisslechner. Pridali sme niekoľ-

ko zaujímavých a hlavne praktic-

kých funkcií, preto veríme, že sa 

vám bude nová stránka páčiť a že 

na nej nájdete všetky informácie, 

ktoré hľadáte. www.vivamusica.sk. 

Vstupenky: exkluzívne v predajnej 

sieti Eventim, www.eventim.sk.

(pk)
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Pod záštitou Milana Ftáčnika, primátora hlavného mesta SR Bratislavy.

Mediálni partneri Podujatie podporiliPartnerHlavní partneri

Spoluorganizátor

®

Cyklus Medzinárodná Bratislava
11.7., 20.00 - Lisa Hanningan /IRL/
Spolupráca: OZ SCENE
Koncertná sieň Klarisky, vstupné: 15 €
15.7., 18.00 - Gamelan z Bali /IND/
Tradičná indonézska hudba a tanec.
Hviezdoslavovo námestie, vstup bezplatný
16.7., 18.00 - Gamelan z Bali /IND/
Eurovea – námestie, vstup bezplatný
21. 7., 19.00 - Auditescarollo (BRA)
Spolupráca: Veľvyslanectvo Brazílie 
Zrkadlová sieň v Primacialnom paláci
27. – 37.7. JAPONSKÉ DNI V BRATISLAVE
Spolupráca: Veľvyslanectvo Japonska
27.7., streda, 15.00 – 18.00
HRAVÁ STREDA NA HLAVNOM NÁMESTÍ
- tepanie sôch z ľadu, Workshop orgiami,
Shogi – japonský šach
Hlavné námestie, vstup voľný
30.7., sobota
DEŇ TRADIČNÝCH UMENÍ
14.00 Tradičný japonský čajový obrad podľa pra-
vidiel školy Omotesenke v podaní pani Somei
Führmann, majsterky čajového obradu 
19.00 KIYO-KITO TAIKO – vystúpenie maďarsko-ja-
ponskej bubeníckej skupiny
Hlavné námestie, vstup voľný
31.7., nedeľa
19.00 Motoki Hirai – klavírny koncert
Koncertná sieň Klarisky, vstup voľný
5.8., 20.00 - Pressburger Klezmer Band /SK/ feat. 
Merlin Shepherd /UK/
Hlavné námestie, vstup bezplatný

CYKLUS HUDBA NA DUNAJI
Spolupráca: LOD – SpaP, a.s.
Loď Martin, pontón č. 52, vstupné: 6 € a 7 €
Tematické plavby pre deti o 15.00
17.7. – Potulky Afrikou
21.8. – Pirátska loď
Koncertné plavby pre dospelých o 19.00
11.7. – Kam zmizol ten starý song
25.7. – Azucar Cubana
8.8. – Country parník - Allan Mikušek & AM
Band
22.8. – Pressburger Klezmer Band

CYKLUS ROZPRÁVKOVÝ PALÁC
Každý pondelok, 17.00 , Nádvorie sv. Jána
Nemopuckého, Primaciálny palác
Vstupné: 2 € (Deti do 3 rokov vstup zdarma.)
11.7. – Ufúľaná rozprávka, Divadlo Žihadlo
18.7. – Čarovný Bubliduch, Harry Teater
25.7. – Elá Hop, Divadlo Piki
1.8. – Rytier Bajaja, Teatro  Neline
8.8. – Kráľ Šašo, Divadlo Fortissimo
15.8. – Dlhý, široký a bystrozraký, Divadlo Žihadlo
22.8. – Ježibaba Klotilda, Harry Teater
29.8. – Hugo, Frigo, Bublina, Divadlo Ludus

CYKLUS JAZZ POD VEŽOU
Každú stredu, 20.00, Nádvorie sv. Jána
Nemopuckého, Primaciálny palác
13.7. – Gerald Clayton Trio /USA/ 
Koncert sa uskutoční s podporou Veľvyslanectva USA.
Vstupné: 7 €
20.7. – Michal Bugala Group
Vstupné: 5 €
27.7. – Martin Valihora International Trio
Vstupné: 7 €
3.8. - David Kollar International Project 
Vstupné: 5 €
10.8. - Groove Brothers
Vstupné: 5 €
17.8. - Peter Lipa Band
Vstupné: 5 €
24.8. - Septeto Santiaguero /Kuba/
Vstupné: 7 €
31.8. - Jazzodrom /AT/
Koncert sa uskutoční s podporou Rakúskeho kultúr-
neho fóra.
Vstupné: 5 € 

CYKLUS TÚLAVOU CESTOU
Každý štvrtok, 20.00, Nádvorie sv. Jána
Nemopuckého, Primaciálny palác
14.7. – Bokomara /CZ/, Hviezdoslavovo námestie
21.7. – Věra Martinová /CZ/
28.7. – Robert Křesťan, Druhá tráva a Charlei
Mc Coy /USA/
4.8. – Vladimír Merta /CZ/
11.8. – Wabi Daněk /CZ/
18.8. – Žalman a spol. /CZ/
25.8. – Pavel Dobeš /CZ/

ROZPRÁVKOVO  OBSADILO EUROVEU
Kazdy stvrtok o 17.00, Eurovea, 1. poschodie
pri s.Oliver
Rozprávkovo je obrovská rozprávková krajina
s mestami:
14.7. –  Čítankovo
21.7. – Omaľovánkovo
28.7. –  Kúzelníkovo
4.8. – Zvieratkovo
11.8 . – Hádankovo
18.8. – Šaškovinovo
25.8. – Maškrtkovo
Navštívte Roprávkovo aspoň 5krát.
Získate 5 pečiatok a budete zaradení
do veľkého žrebovania o skvelé ceny!!!

CESTOVATEĽSKÉ KINO
Eurovea – námestie, vstup bezplatný
27.7., 20.30 – Trabantom naprieč Afrikou
24.8., 20.30 – New York – Big Apple
6.9., 20.00 – Tragantom po hodvábnej
ceste – To najlepšie z Číny

<BRATISLAVA-INLINE>
Spolupráca: Bratislava Inline
Každý piatok, 19.00, Aupark – oddychová zóna, 
vstup bezplatný
26. 8., 20.00 – Marián Greksa so skupinou,
 koncert

RODINNÉ ZOOLOGIÁDY
Spolupráca: ZOO Bratislava
Každú sobotu, 15.00 h, ZOO
Vstupné je v cene vstupenky do ZOO.
16.7. – Bál mláďat, Divadlo Dunajka
23.7. – Ježko a líška, Divadlo Zanzara
30.7. – Tri prasiatka, Divadielko Detí Dunaja
6.8. – O zvedavom sloníkovi, Divadlo Happy
13.8. – Danka a Janka, Teátro Neline
 20.8. – Čin čin, Divadlo Piki
27.8. – Havko a Mňauka, Harry Teatre

METROPOLA V KULTÚRNOM LETE
Spolupráca: s mesačníkom Metropola
vstup bezplatný
28. 8. , 17.00 – Líščie údolie, Karlova ves
9. 9., 17.00 – Vrakuňa
16. 9., 17.00 – Lamač

ŽIVÉ ULICE V BRATISLAVE
1. – 31. 7., 1. – 31. 8.
Spolupráca: Bratislavský samosprávny kraj
Scény: ulice a nádvoria, nábrežia a námestia
v Bratislave
Vstup bezplatný

FESTIVAL HISTORICKÉHO ŠERMU, HUDBY,
TANCA A REMESIEL
Spolupráca: TLC advertising, s.r.o.
27. – 28.8., hrad Devín

SLOVENSKO V BRATISLAVE – DNI MAJSTROV
ÚĽUV
Spolupráca: ÚĽUV
2. – 4. 9., Hlavné a Hviezdoslavovo námestie
Vstup bezplatný

MENŠINOVÉ KULTÚRNE LETO
Spolupráca: OZ In Minorita
3. - 7. 8., Hviezdoslavovo námestie
Vstup bezplatný

LETNÝ BAŽANT KINEMATOGRAF
Spolupráca: Mana, s.r.o.
20.00, Hlavné námestie, vstup bezplatný
26.8. – Najväčší z Čechov
27.8. – Nesvadbovo
28.8. – Občiansky preukaz
29.8. – Kuky sa vracia
30.8. – Marhuľový ostrov

KINO NA MAGIO PLÁŽI
21. 7. – 7. 8. 2011
Začiatok krátko po zotmení, cca 21.30
Magio Pláž, Bratislava Tyršovo nábrežie
Premieta sa denne. Vstup voľný

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ! Viac z programovej ponuky a podrobné informácie na www.bkis.sk, www.bratislava.sk

VÝBER Z PROGRAMOVEJ PONUKY
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 Čas, ktorý prežívame, je časom, 

ktorí mnohí pokladajú za čas bez-

starostnosti, ale žiaľ je často ča-

som straty toho, čo je asi najcen-

nejšie. Ako často vieme odpovedať 

na otázku, keď sa opýtame ľudí, čo 

si najviac cenia, väčšina nám od-

povie, že chcú byť zdraví. Zdra-

vie! Pokiaľ tento poklad máme, be-

rieme ho ako samozrejmosť. Obrat 

nastane vo chvíli, keď o neho prí-

deme. Netreba preto zabúdať na 

tých, ktorí nemajú to šťastie a pre-

žívajú doma alebo v nemocniciach 

ťažké chvíle. Sám som strávil v ne-

mocnici istý čas s vážnou choro-

bou. Až tu si človek uvedomí, aké 

šťastie je byť zdravý. Aj také jedno-

duché veci, ako môcť sa sám najesť, 

či ísť sám na toaletu, sa zrazu zda-

jú ako veľký dar. A v takej chví-

li sa všetky ostatné veci, ktoré v 

bežnom živote človek prežíva ako 

veľký problém, stanú niečím úpl-

ne nepodstatným. Až v nemocni-

ci si človek uvedomí, aké dôležité 

sú v živote úsmev, prejavenie zá-

ujmu či krátky rozhovor. A či si to 

uvedomujeme alebo nie, návšteva 

chorých je veľkým skutkom milo-

srdenstva. Nemusíme robiť hrdin-

ské obety. Aj jedno malé pohlade-

nie je v takejto situácii veľa. Po-

vzbudením a príkladom môže byť 

pre nás aj život svätca, ktorého si v 

týchto dňoch pripomíname. Svätý 

Kamil de Lellis už ako 9-ročný syn 

dôstojníka bojoval v službe Bená-

tok proti Turkom. Žil si po svojom 

bez veľkých morálnych zásad. Aj 

to viedlo k tomu, že celý svoj maje-

tok prehral v kartách a v ťažkej ži-

votnej situácii prišlo k jeho obráte-

niu. Od základu zmenil život, chcel 

vstúpiť do rehole kapucínov. Kvôli 

rane na nohe ich však musel opus-

tiť. Vlastné utrpenie ho zaviedlo do 

nemocnice pre nevyliečiteľne cho-

rých v Ríme, kde aj vďaka vplyvu a 

pomoci svätého Filipa Nériho na-

šiel svoje povolanie. Vykonával 

nižšie služby a pripravoval ochot-

ných na dobrú smrť. Začal študo-

vať za kňaza a založil spoločenstvo 

regulárnych klerikov, aby slúžili 

chorým. Pápež Gregor XIV. neskôr 

toto spoločenstvo schválil a tak po-

známe rehoľu, ktorú nazývame Ka-

miliáni. Hovorí sa „sýty hladnému 

neverí“, ale aj keď sme zdraví, neza-

búdajme na tých, ktorí toto šťastie 

nemajú, či sú to naši príbuzní ale-

bo nie. Touto cestou chcem po-

vzbudiť aj ochotné a obetavé zdra-

votné sestry, lekárov či pomocný 

personál, ktorí napriek ťažkej si-

tuácii v našom zdravotníctve obe-

tavo vykonáva svoju prácu a berú 

ju ako povolanie. Veľký psychote-

rapeut a fi lozof 20. storočia Frankl 

povedal: „Utešovanie má tiež svo-

ju hranicu, aj jedno slovo je nieke-

dy veľa“. Preto nezabúdajme, ani 

v čase prázdnin a dovoleniek,  že aj 

úsmev, ochota či pohladenie môžu 

zmeniť niekomu život.

Daniel Dian

šéfredaktor Duchovného pastiera

Trápi aj vás únavový syndróm?

 Nevládzete pomaly už ani 

vstať z postele, v noci sa naopak 

budíte a cez deň vám potom chý-

ba potrebná dávka energie na 

zvládanie každodenných staros-

tí a termínov. Máte pocit, že sa u 

vás únava usadila natrvalo?

 Môže ísť o chronický únavo-

vý syndróm.  V mnohých prípa-

doch sú na príčine rôzne chronické 

ochorenia, ktorých sprievodným 

znakom je práve dlhotrvajúca úna-

va: ochorenie endokrinného systé-

mu – znížená činnosť štítnej žľa-

zy alebo cukrovka,  chronické víru-

sové, baktériové, plesňové a para-

zitárne ochorenia, hematologické 

ochorenia ako anémia z nedostat-

ku železa, poruchy vstrebávania vi-

tamínu B12, kyseliny listovej, prí-

padne imunodefi cientné stavy, au-

toimúnne ochorenia, onkologické 

ochorenia, psychiatrické ochore-

nia – depresie a neurózy, chronic-

ké ochorenia srdca, pľúc, pečene, 

obličiek, čriev a pod. 

 Ak sa však nepotvrdí ani jed-

na zo spomínaných chorôb, môže 

ísť o spomínaný únavový syndróm.  

Jedným z poznávacích znamení je 

stav, keď únava pretrváva viac ako 

6 mesiacov, neustupuje ani po od-

počinku a pacient pri nej väčšinou 

už nedokáže normálne fungovať v 

práci či v rodine. Chronický úna-

vový syndróm sa prejavuje celým 

radom ďalších príznakov: dlhodo-

bými bolesťami v krku a bolesti-

vými krčnými lymfatickými uzli-

nami, bolesťami svalov, kĺbov, hla-

vy, poruchami spánku, ospalos-

ťou, zhoršením pamäti, poruchami 

koncentrácie, príznakmi depresie a 

úzkosti, zvýraznením únavy po fy-

zickej námahe. Medzi objektívne 

kritériá, teda tie, ktoré sa dajú opa-

kovane overiť, patrí zvýšená teplo-

ta, ktorá sa pohybuje medzi 37,3 a 

38 °C a môže sa zvyšovať po fyzic-

kej námahe, ďalej zápal sliznice hr-

dla a zväčšenie krčných lymfatic-

kých uzlín.

Príčina chronickej 
únavy a liečba

 Príčina zatiaľ nie je celkom jas-

ná. Za posledných dvadsať rokov 

bolo o tomto syndróme publiko-

vaných množstvo teórií. Predpo-

kladá sa kombinácia viacerých prí-

čin – chronická vírusová infekcia, 

porucha bunkovej a protilátkovej 

imunity a oslabenie organizmu pô-

sobením dlhotrvajúceho stresu.

 Špecifi cká liečba chronického 

únavového syndrómu preto zatiaľ 

prakticky neexistuje. Keďže  klinic-

ký priebeh sa líši u každého kon-

krétneho pacienta, striedajú sa ob-

dobia zlepšenia a zhoršenia prí-

znakov. V liečbe tohto chronické-

ho ochorenia dominuje komplexný 

prístup, ktorý zahŕňa najmä zme-

nu životného štýlu – dostatok kva-

litného spánku, vyhýbanie sa stre-

su, pravidelné cvičenie, pričom po-

stupne je možné fyzickú aktivitu 

zvyšovať, najlepšie pod dohľadom 

fyzioterapeuta – vhodná je joga, 

plávanie, turistika, cyklistika, ďa-

lej psychoterapia, imunomodulač-

ná liečba, antipyretiká, nesteroidné 

antireumatiká, antidepresíva, anxi-

olytiká, príjem vitamínov skupiny 

B, C, A, E, najlepšie formou raci-

onálnej stravy bohatej na čerstvé 

ovocie a zeleninu, probiotiká. Z al-

ternatívnej liečby možno vyskúšať 

akupunktúru, enzymoterapiu, ko-

enzým Q10,  prípravky s výťažka-

mi bylín echinacea, ginko, ľubov-

ník – avšak pod dohľadom lekára.

Ako predísť 
chronickej únave?

 Pribrzdite. Či už letíte za ka-

riérou, po ktorej ste vždy tak túžili 

alebo sa vám pozdáva rola dokona-

lej matky, nepokračujte vo vražed-

nom tempe a spomaľte, prípadne 

radšej rovno zaraďte spätný chod. 

 Neprepínajte sa v práci. Cítite, 

že ste na hranici svojich možnos-

tí? Nesnažte sa o dlhodobé podá-

vanie výkonov, ktoré sú už na po-

kraji vašich síl. Ak vás práca nena-

pĺňa a máte pocit, že je nudná ale-

bo naopak, príliš náročná, skúste 

zmeniť svoje pôsobisko. 

 Naučte sa oddychovať. Naor-

dinujte si pravidelné prechádz-

ky na čerstvom vzduchu, zacvič-

te si, oprášte staré tenisky a choď-

te si zabehať alebo otvorte rozčíta-

nú knihu, ktorú ste nechali na noč-

nom stolíku už pekne dávno a úpl-

ne na ňu zabudli.

 Dbajte na to, aby ste neprecho-

dili žiadnu chrípku alebo angínu. 

Lieky vždy poctivo doberte podľa 

rád lekára.

 Ak máte neustály pocit únavy, 

neodkladajte návštevu lekára. 

MUDr. Daria Buchvaldová, PhD. 

alergológ a klinický imunológ

Medifera - sukromna poliklinika

www.medifera.sk, 0850 111 991 
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            Jednou z ponúkaných akcií Kultúrneho leta bude výstava fotografi í ,,Kjóto“, na ktorú sa možno vybrať 18. júla až 5. au-

gusta do priestorov Japonského veľvyslanectva na Hlavnom námestí (otvorená bude v pondelok až piatok medzi 9. a 12.30 

h a medzi 13.30 a 17. h, vstup voľný). Kjóto bolo v minulosti (dokončenie v tajničke) a tento štatút si udržalo až do 

konca 8. Storočia, pričom jeho história sa začala písať pred viac ako 1 200 rokmi

 VOHNALA MUŽSKÉ MENO RIADILA ABVOLT (ZN.)
NORTHERN NEW 

ENGLAND
TRYSKA, HUBICA

AROMATIEKÝ 
VÝLUÈOK 
VORVAÒA

POMÔCKY: AZAS, 
AMBRA, LOMA, 

ATANASOV, 
JAROMIL, SISIB, 
GILELS, SALAM, 
REBAB, ABASI

MINERÁL (ANGL.) MOL BULHARSKA GRÉCKY OSTROV
KANANEJSKÁ 

BOHYÒA ÚRODY

RUSKÝ 
KLAVIRISTA (EMIL 

GRIGORJEVIÈ, 
1916)

TATÁRSKY 
NÁÈELNÍK

LESKLÁ 
OZDOBNÁ 
STUŽKA

PRÍSTAVOK 
DOMU AKO 
PREDSIEÒ

TLAÈIL, PUÈIL

1.ÈAS� TAJNIÈKY

ÈIARA ROVNAKO 
JASNÝCH BODOV 

(FYZ.)

NATIAHNI NA 
NOHY

NIRMA INSTITUTE 
OF MANAGEMENT

BIBLICKÁ 
POSTAVA Z RODU 

BÉLOVHO

BEZPEÈNOSTNÁ 
SCHRÁNKA

PAKISTANSKÝ 
FYZIK

SIPENIE

RIEKA V RUSKU

ÈESKÝ 
SPISOVATE¼

VODENIE KOÒA 
V KRUHU

ZÁMENO

VOLOVINA

NOÈNÝ VTÁK

UCHO (LEK.)

MUŽSKÉ MENO

POHYB 
VO VZDUCHU

SEKANÍM 
PRIPRAVIL

CITOSLOVCE 
BEDÁKANIA

3.ÈAS� TAJNIÈKY

FIGÚRA 
V SYNCHRONIZO-
VANOM PLÁVANÍ

 CITRÓN (ANGL.)
ÈALÚNENÁ ÈAS� 

NÁBYTKU

MUŽ. 
SLÁVNOSTNÝ 

OBLEK

JAZERO 
V KANADE

SÍDLO V LIBÉRII

HENTAMTÁ

EGYPTSKÁ VLNA B¼ABOT (EXPR.) STRACH

LESNÝ PORAST

ODRODA 
NIKELÍNU

FILMOVÁ 
HVIEZDA

Š¼AHALO

TU

BISKUPSTVO

STARÝ 
SLÁÈIKOVÝ HUD. 

NÁSTROJ

SÚLAD (KNIŽ.)

2.ÈAS� TAJNIÈKY
HRALA NA DYCH. 

NÁSTROJI

OBLIEKLI (KNIŽ.)
BUL. SKLADATE¼ 
(GEORGI, 1882 - 

1931)

NADOBUDOL
PODMIENKA 

(ODB.)

 Už tri týždne ponúka festival 

Kultúrne leto a Hradné slávnos-

ti Bratislava 2011 bohatú nádiel-

ku hudby, tanca, divadla, poulič-

ného umenia a zábavy. Tohtoroč-

ný 36. ročník festivalu je venovaný 

aj zahraničným umelcom. Začiatok 

júla patril Poľsku a akcii Poľský žúr. 

Koniec mesiaca bude venovaný Ja-

ponským dňom. Na Hlavnom ná-

mestí bude pre divákov priprave-

né tepanie sôch z ľadu, návštevníci 

môžu zistiť, ako vyzerá Shogi – ja-

ponský šach alebo ako prebieha tra-

dičný japonský čajový obrad pod-

ľa pravidiel školy Omotesenke. Ne-

bude chýbať ani workshop origa-

mi a vystúpenie hudobníkov nie-

len z Japonska. Tradičnú Indonéz-

sku hudbu a tanec predvedie zo-

skupenie Gamelan z Bali. Obľúbe-

ný cyklus Hudba na Dunaji je i ten-

to rok rozdelený na tematické plav-

by pre deti a koncertné plavby pre 

dospelých. Deťom sú určené i cyk-

ly Rozprávkový palác, Rodinné Zo-

ologiády a novinkou je podujatie 

Rozprávkovo obsadilo Euroveu. V 

rámci týchto programov si môžu 

deti pozrieť rozprávky v podaní slo-

venských detských divadielok. Ne-

zabudlo sa ani na milovníkov fi l-

mového umenia, pre ktorých je pri-

pravených hneď niekoľko podujatí. 

Cestovateľské kino ich prostredníc-

tvom fotoshow prevedie po Afrike, 

Číne i New Yorku, Letný Bažant Ki-

nematograf zase ponúkne najnovšie 

slovenské i české fi lmové lahôd-

ky a netradičná „fi lmovačka“ sa po-

čas leta uskutoční i v Kine na Ma-

Najväčší letný festival je v plnom prúde!
gio pláži. Divadelným fanúšikom je 

okrem Letných Shakespearovských 

slávností určené i predstavenie Don 

Quijote De La Ancha pod režisér-

skou taktovkou Bolka Polívku, kto-

ré netradičným spôsobom spraco-

váva motív známeho románu. Ani 

tento rok nebudú chýbať Oslavy Sv. 

Vavrinca - patróna kuchárov a cuk-

rárov, počas ktorých sa predvedú tí 

najlepší majstri kuchyne a dovolia 

návštevníkom ochutnať svoje vybe-

rané gurmánske lahôdky. Hrad De-

vín zase ožije Festivalom historic-

kého šermu, hudby, tanca a reme-

siel.

 Ponuka festivalu Kultúrne leto a 

Hradné slávnosti Bratislava 2011 je 

naozaj pestrá a bohatá. Stačí si len 

vybrať. Všetci sú srdečne vítaní!

Viac informácií na www.bkis.sk a 

www.bratislava.sk. 

Podujatie Naše Mesto 

s vyše 4000 dobrovoľníkmi
 Úradníci, vrcholoví manažé-

ri i radoví zamestnanci ukázali, 

či dokážu manuálne a spoločne 

pracovať. Spolu 4 313 dobrovoľ-

níkov zo 74 slovenských fi riem 

pomáhalo počas podujatia Naše 

Mesto skrášľovať svoje okolie. 

Počtom dobrovoľníkov poduja-

tie dosiahlo svoj rekord.  

 Dobrovoľnícke podujatie Naše 

Mesto v piatok a v sobotu 17. a 18. 

júna opäť spojilo fi rmy, zamestnan-

cov i okolitú verejnosť. Prvýkrát sa 

konalo naraz v 6 slovenských mes-

tách. 

 Bratislavskí dobrovoľníci po-

máhali pri záchrane zrúcaniny Pla-

veckého hradu, odstraňovaní ne-

legálnych skládok, čistení lesov a 

parkov, ale aj maľovaní škôl a rôz-

nych centier. Odvážnejší sa po-

stavili na ulicu a predávali časopis 

Nota Bene, šikovnejší varili guláš 

pre bratislavských bezdomovcov. 

„Keď sa v jednej z bratislavských 

škôl minula farba, dobrovoľníci 

neváhali a ponáhľali sa kúpiť ďal-

šiu,“ hovorí o nadšení dobrovoľní-

kov Monika Smolová, programo-

vá koordinátorka Nadácie Pontis, 

ktorá podujatie zorganizovala spo-

lu so skupinou fi riem Engage. 

Tešil by sa aj lekárnik Pisztori
 Mnohých Bratislavčanov zauja-

lo čistenie nádvoria Pisztoryho pa-

láca, ktorý kedysi patril lekárniko-

vi Pisztorymu. Mal tu aj svoje by-

linkové záhrady, z ktorých vyrábal 

lieky. Počas slovenského štátu pa-

lác slúžil ako veľvyslanectvo Ne-

meckej ríše a neskôr ako Lenino-

vo múzeum. „Palác je síce v súčas-

nosti neprístupný verejnosti, ale aj 

vďaka dobrovoľníkom sa nám po-

darilo odstrániť náletové kroviny 

z nádvoria a starý nábytok z inte-

riéru paláca, aby sme ho aspoň prí-

ležitostne, kým bude zrekonštruo-

vaný, mohli otvoriť návštevníkom,“ 

povedala Miroslava Pagáčová z 

mestskej časti Staré Mesto. 

Podporili nás aj známe tváre
 Podujatie Naše Mesto sa pr-

výkrát uskutočnilo pred piati-

mi rokmi a začínalo s počtom 400 

dobrovoľníkov v Bratislave. Inšpi-

rovalo sa podobnou akciou v New 

Yorku, kedy obyvatelia robia niečo 

pre svoje mesto. Tento rok sa me-

dzi 2620 dobrovoľníkov zapojili aj 

známe osobnosti, herečky Táňa 

Pauhofová, Zuzana Šebová a Hen-

rieta Mickovičová, ale aj moderá-

tori Jarka Lajčáková-Hargašová a 

Ľubomír Bajaník. Nechýbala ani 

verejnosť, ktorej sú dobrovoľnícke 

aktivity blízke a záleží jej na skráš-

ľovaní svojho okolia.

(pn)

Cesty budú už 

ôsme leto patriť 

korčuliarom!

 V piatok 8. júla odštartova-

la korčuliarska sezóna na cestách 

Bratislavy. Hoci ôsmy ročník brati-

slava-inline už uviedli dve akcie – 

špeciálna edícia na okruhu Slova-

kia Ring a trnavská jazda PSA TT-

inline, v hlavnom meste sa štarto-

valo až druhý prázdninový týždeň 

a končiť sa má posledný augustový 

piatok. 

 Akcia bratislava-inline bude už 

8. rok tradične spríjemňovať let-

ný bratislavský program. Vyše ti-

síc korčuliarov sa zíde každý pia-

tok, aby si mohli zakorčuľovať na 

cestách, ktoré za normálnych okol-

ností patria len autám a autobusom

 8. ročník bratislava-inline sa 

bude konať každý piatok počas ce-

lých letných prázdnin od 1. júla do 

26. augusta 2011.  Sú to organizo-

vané prejazdy po cestách v sprievo-

de polície, inlineteamu a prvej po-

moci. Cesty nie sú úplne uzavre-

té, doprava sa zastavuje priebež-

ne. Stretávanie začína vždy o 20.00 

v oddychovej zóne za Auparkom 

alebo za novostavou Slovenského 

národného divadla, štartuje sa o 

21.00, končí približne o 22.45 ná-

vratom na miesto štartu. Striedať 

sa budú štyri trasy v dĺžke približ-

ne 12 km. Jazdy sa konajú len v prí-

pade dobrého počasia, oznámenie 

o konaní akcie sa robí vždy v piatok 

v čase obeda. Tento rok však brati-

slava-inline plánuje aj jazdy v ďal-

ších mestách: Trnava, Nitra, Pieš-

ťany a Žilina.

(lh)
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11. júl
17:00

Ufúľaná rozprávka - Divadlo Žiha-

dlo, deti sa aktívnou hrou pozrú na 

nevoňavú tému z druhej, čarovnej 

strany, (Nádvorie Starej radnice).

20:00

Lisa Hanningan & Band – koncert 

írskej speváčky, skladateľky a hu-

dobníčky, (Koncertná sieň Klarisky).

13. júl 
18:00

Rolničky – koncert folkovej skupiny, 

(Medická záhrada).

20:00

Karamelo Santo - desať hudobníkov 

z Argentíny zahrá nefalšovanú latin-

skoamerickú fi estu, amalgám štýlov 

ska, punk, reggae, cumbia, salsa a la-

tin-rock, (KC Dunaj).

Gerald Clayton Trio - syn legendár-

neho basgitaristu Johna Claytona, 

klavírny génius, dvakrát nominova-

ný na cenu Grammy príde zahrať do 

Bratislavy, (Primaciálny palác).

14. júl
17:00

Bratislava oslavuje dobytie Bastilly – 

oslava francúzskeho štátneho sviat-

ku v Bratislave, (Hlavné námestie).

20:00

Steve Hackett – koncert britské-

ho speváka a gitaristu, ktorý začínal 

v skupine Genesis, (Majestic mu-

sic club).

15. júl
18:00

Gamelan z Bali – koncert indonéz-

skeho hudobného telesa, ( Hviezdo-

slavovo námestie, altánok).

16. júl
21:30

La Rose Negra - Ladies Special: vy-

stúpenie rezidenta DJ BPM a špeci-

álneho hosťa z Kuby, (Duplex BA).

17. júl
17:00

Pirátov syn - detské predstavenie di-

vadla Mikile, (záhrada Leberfi nger v 

Sade Janka Kráľa).

Guľko Bambuľko – detské pred-

stavenie divadla K.B.T. z Popradu, 

(Areál Štrkovec).

21:00

Žena cez palubu- v podaní divadla 

K.B.T. z Popradu, (Areál Štrkovec).

18. júl 
10:00

Zajko Becepáčik v meste – detské 

predstavenie, (Medická záhrada).

17:00

Čarovný Bubliduch - Divadlo Har-

ry Teater prinesie príbeh o duchovi, 

ktorý sa chce vyslobodiť zo zakliatia 

pomocou najrôznejších kúziel a za 

pomoci detí a dospelých,  (Nádvorie 

sv. Jána Nepomuckého v Primaciál-

nom paláci).

20. júl
18:00

Perima – koncert folk-rockovej sku-

piny, (Medická záhrada).

21. júl
17:00

Omaľovánkovo – Divadlo Harry Te-

ater zahrá predstavenie O ježibabe 

Klotilde, nasleduje maliarsky hap-

pening pre deti pod vedením profe-

sionálneho výtvarníka, facepainting 

a bodypainting, súťaže a zábava pre 

celú rodinu, (Eurovea, 1. poschodie). 

23. júl
7:00 

Zámok Eckartsau - cyklistický vý-

let - trasa: DNV – Wolfstahl – Hain-

burg – Ekartsau a späť, treba sa pri-

hlásiť 5 dní vopred, (TIK Devínska 

Nová Ves).

17:00

Ježko a líška – detské predstavenie 

divadla Zanzara na motívy Ezopovej 

bájky, (ZOO Bratislava).

24. júl
16:30

Hudobná burza - vinylové platne – 

CD – DVD – tričká – odznaky - prí-

vesky...(Randal Club)

17:00

Slncový kôň - detské predstavenie, 

(Scéna v oblúkoch, Eisnerova ul.).

Ako sa psíček nechcel umývať - 

detské predstavenie divadla Jaja, 

(záhrada Leberfi nger v Sade Janka 

Kráľa).

18:00

Martin Bies & Flamenco clan – vy-

stúpenie v štýle - gitara, spev a ta-

nec, (Hviezdoslavovo námestie, al-

tánok).

25. júl
17:00

Elá Hop – detské predstavenie di-

vadla Piki, (Nádvorie sv. Jána Nepo-

muckého v Primaciálnom paláci).

28. júl
17:00

Kúzelníkovo - Kúzelník Wolf - kú-

zelnícka show pre deti, modelovanie 

z balónov, súťaže a zábava pre celú 

rodinu, (Eurovea, 1. poschodie). 

29. júl
20:00

Dhafer Youssef - hudobný talent z 

Tuniska, patrí medzi najoriginál-

nejších hudobníkov v celosvetovom 

kontexte -  spája islamskú hudob-

nú doktrínu a jazzové voľnomyšlien-

kárstvo, 

(Hlavné námestie).

30. júl
18:00

Gipsy Jazz Banda – jazzový koncert, 

(Hviezdoslavovo námestie, altánok).

20:30

Dmitri Hvorostovsky – open air 

koncert v rámci festivalu Viva mu-

sica!, hosť: Adriana Kučerová, (Eu-

rovea).

31. júl
17:00

Perníková striga Figa - detské pred-

stavenie divadla Dunajka,(záhrada 

Leberfi nger v Sade Janka Kráľa).

18:00

Juraj Havaj, Aneta Mihályová – ope-

ra a muzikál, najznámejšie, (Hviez-

doslavovo námestie).

3. august
10:30

Žabí princ - detské predstavenie, 

(Medická záhrada).

7. august

Bratislavské tipy na voľný čas
17:00

Tajomný Hippopotamus - detské 

predstavenie divadla Happy, (Scéna 

v oblúkoch, Eisnerova ul.)

O kráľovi Jonášovi - detské predsta-

venie divadla Žihadlo, (záhrada Le-

berfi nger v Sade Janka Kráľa).

Najkrajšia pieseň na svete – detské 

predstavenie divadla Baretka, (are-

ál Štrkovec).

9. august
17:00

Čítanie v tráve - Beseda so spisova-

teľom Jozefom Banášom, (Letná či-

táreň v Medickej záhrade).

10. august
10:30

Janko Hraško - detské predstave-

nie divadla Pod hríbikom, (Medic-

ká záhrada).

11. august
20:30

Il Divo - štvorica fantastických spe-

vákov a lámačov sŕdc sa chystá pri-

praviť Bratislave nezabudnuteľný ve-

čer, (Bratislavský hrad).

13. august
10:00

Susedské blšie trhy & antikvariát 

horáreň - príďte si zaobchodovať, ví-

tané sú fungujúce veci, ktoré niekde 

sú navyše, inde padnú vhod, (Horá-

reň Horský park).

18:00

Marián Bango - od opery k piesňam 

Karola Duchoňa, koncert nevidiace-

ho speváka a hudobníka, (Hviezdo-

slavovo námestie, altánok).

14. august
17:00

Dúhový autobus - detské predstave-

nie divadla Agapé ,  (záhrada Leber-

fi nger v Sade Janka Kráľa).

17. august
10:30

Rozkrávka – Piki, (Medická záhra-

da).

20. august
Medzinárodná súťaž hasičov, (Ru-

sovský park).

7:00

Cyklistický výlet k Neusiedlerské-

mu jazeru - trasa: DNV – NP Donau 

Auen – Neusiedler a späť vlakom do 

BA, treba sa prihlásiť 5 dní vopred, 

(TIK Devínska Nová Ves).

21. august
17:00

O kráľovi Jonášovi - detské predsta-

venie divadla Žihadlo, (Scéna v ob-

lúkoch, Eisnerova ul.).

Kúzelnícka šou Petra Šestáka – det-

ské predstavenie, (záhrada Leberfi n-

ger v Sade Janka Kráľa).

Aladinová zázračná lampa - detské 

predstavenie Strážanovho bábkové-

ho divadla, (areál Štrkovec).

(vs)


